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ACTA DEL PLENO ORDINARIO DEL AYUNTAMIENTO DE BANYER ES DE MARIOLA 
CELEBRADO EL DÍA 23 DE JULIO DE 2020. 
  
En Banyeres de Mariola, siendo las 20:00 horas del día 23 de julio de 2020, se reúnen en el Salón de 
Sesiones de la Casa Consistorial, las señoras y señores que a continuación se relacionan bajo la 
presidencia del Sr. Alcalde-Presidente, D. Josep Sempere i Castelló, asistidos por el Secretario 
acctal., D. Miguel Sanchis Francés, con el fin de celebrar el Pleno Ordinario de la Corporación 
Municipal: 
 
SRES. ASISTENTES 
 
Alcalde-Presidente 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Teniente de Alcalde 
Dña. Rocío Alfaro Ramos 
2ª Teniente de Alcalde 
Dña. Beatriz Francés Tortosa 
4º Teniente de Alcalde 
D. Carlos Moisés Miró Doménech 
Concejales 
Dña. Ester Revert Herrera 
D. Mario Martínez Francés 
Dña. Lorena Ferre Camarasa 
D. José Carlos Molina Benítez 
Dña. Mª Dolores Gil López 
Dña. Mª Pilar Clemente Conejo 
D. Vicente Molina Molina 
D. Fernando Sempere Huertas 
 
SR. SECRETARIO 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existiendo quórum suficiente, se abre la sesión de acuerdo con el siguiente ORDEN DEL DÍA:  
 
Parte resolutoria  
1)  Toma de posesión de la nueva concejala, Mª Dolo res Gil López.  
2) Aprobación, si procede, del acta de la sesión an terior de fecha 18/06/2020. 
3) Solicitar de la Conselleria competente en materi a de prevención de incendios forestales la 
inclusión del itinerario del “Correfoc de La Malena ”, en el Registro de Emplazamientos para 
actos y festejos tradicionales de la Generalitat Va lenciana.  
4) Solicitar de la Conselleria competente en materi a de prevención de incendios forestales la 
inclusión de diversos actos de las fiestas de la Re liquia de Sant Jordi, en el Registro de 
Emplazamientos para actos y festejos tradicionales de la Generalitat Valenciana. 
5) Adhesión al IV Plan de Salud 2016-2020 de la Com unitat Valenciana (Xarxasalut). 
6) Aprobación modificación de créditos. 
7) Aprobación Cuenta General 2019. 
8) Moción del Puerto Seco del Levante Interior en e l término municipal de Villena. 
9) Solicitud de participación en la convocatoria de  subvenciones de la Excma. Diputación 
Provincial de Alicante para el plan “Planifica”. Pl an de Inversiones y Financiación en 
infraestructuras de la Provincia de Alicante (Plan Provincial de Cooperación a las Obras y 
Servicios de Competencia Municipal 2020-2023). 
10) Despachos extraordinarios. 
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Parte no resolutoria  
11) Dación de cuenta de la relación de decretos des de el 13 de junio de 2020 hasta el 19 de 
julio de 2020. 
12) Ruegos y preguntas.  
…............................................................................................................................................................... 
 
1)  Toma de posesión de la nueva concejala, Mª Dolo res Gil López.  
 
Vista la credencial de concejal expedida por el Presidente de la Junta Electoral Central en fecha 9 de 
julio de 2020 a favor de MARÍA DOLORES GIL LÓPEZ , en sustitución de JUAN AGUSTÍN 
RODRÍGUEZ LORENZO, por renuncia del mismo a dicho cargo. 
 
Visto que con fecha 20 de julio de 2020 se ha formulado por el designado la preceptiva declaración 
sobre causas de posible incompatibilidad y actividades, así como la declaración de bienes 
patrimoniales, de conformidad con lo preceptuado en el art. 75.7 de la Ley 7/1985 de 2 de abril, 
reguladora de las bases del Régimen Local, sin que exista causa alguna de incompatibilidad o 
impedimento, a tenor de lo dispuesto en la Ley Orgánica 5/1985, de 19 de junio, del Régimen 
Electoral General, para adquirir la plena condición de concejal. 
 
Vista la propuesta de la alcaldía de fecha 20 de julio de 2020 
 
A requerimiento de la Alcaldía-Presidencia, MARÍA DOLORES GIL LÓPEZ  procede a jurar el cargo, 
de conformidad con la fórmula establecida en el Real Decreto 707/1979 de 5 de abril, cumpliéndose 
así los requisitos legalmente establecidos para tomar posesión del cargo de Concejal. 
 
Por último, la nueva Concejala es felicitada por el Sr. Presidente y por el resto de miembros de la 
Corporación asistentes a la sesión, imponiéndosele los distintivos protocolarios propios de su cargo." 
 
2) Aprobación, si procede, del acta de la sesión an terior de fecha 18/06/2020.  
 
El Sr. Alcalde pregunta si hay alguna observación al acta.  
Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Popular, Sr. Molina indicando literalmente: 
“Seguimos observando que unas intervenciones se transcriben literales y otras no, ignorando cual es 
el criterio. 
Para aprobar dicha acta, deberán constar una rectificación y las siguientes intervenciones literales: 
Rectificación: página 35, renglón 10 inicio: 
Dice: Si ellos…., debe decir Si nosotros….. 
Intervenciones literales: 
Página 37, renglón 15 inicio: 
Entonces en una de las reuniones que hemos hecho muchas y hemos hablado, pensando y 
consensuando mucho en el despacho del Sr. Secretario, donde estábamos el Secretario,. El Alcalde y 
yo como Concejala de Educación….. 
Página 37, renglón 21 inicio: 
Dice: Se puso en contacto con las AMPAS…… 
Debe decir: 
Y dijimos, podemos tantear a las AMPAS y preguntarles si nos pueden hacer el favor de organizar 
ellas también esta escoleta, porque como bien sabéis el Ayuntamiento no puede contratar a ninguna 
empresa a dedo, y ahí está Fernando que lo puede corroborar, sino que tendríamos que hacer una 
licitación y entonces lo que hice es contactar con las AMPAS, llamé a Francisco del AMPA y 
Fundación Ribera y no me lo cogió y le llamé otras veces. Hable con Lorena del AMPA del Alfonso 
Iniesta y esta me dijo que por hacernos un favor que se lo harían y que cara al año que viene ya se 
podría sacar la licitación y entrar dentro de la normalidad y legalidad y que ella se encargaba de 
hablar con Francisco….. 
Lo anterior perfectamente lo pueden comprobar en el audio.” 
 
El Sr. Alcalde y el Secretario le indican que no hay obligación de hacer las actas literales, sino que 
son un resumen de las sesiones. Literal ya tiene el audio que queda grabado.  
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El Sr. Sempere, portavoz del Grupo Municipal Socialista le dice todas las entidades y asociaciones 
hacen un resumen de las sesiones, si quiere que conste literal le propone que facilite las 
intervenciones y se transcribirán tal cual, con faltas de ortografía y todo si las hay. 
 
El Sr. Alcalde apunta que en la página 38, en el antepenúltimo párrafo hay un hueco en el nº de 
usuarios y debe decir “el máximo son 10 usuarios por curso”. 
 
Con estas observaciones es aprobada el acta por unanimidad de los asistentes. 
 
3) Solicitar de la Conselleria competente en materi a de prevención de incendios forestales la 
inclusión del itinerario del “Correfoc de La Malena ”, en el Registro de Emplazamientos para 
actos y festejos tradicionales de la Generalitat Va lenciana.  
 
Dictamen de la Comisión Especial de Cuentas, Hacien da, Urbanismo y Cultura de 20 de julio de 

2020 
 

El Decreto 98/1995, de 16 de mayo, del Gobierno Valenciano, por el que se aprueba el Reglamento 
Forestal de la Ley 3/1993, de 9 de diciembre, establece, en los artículos 145 y 146, que en los 
terrenos forestales, en los colindantes o con una proximidad menor de 500 metros de aquéllos, aun 
estando restringidas dentro del ámbito de aplicación de este reglamento, podrán realizarse, previa 
autorización, el uso festivo-recreativo del fuego con carácter excepcional en el desarrollo de 
celebraciones de fiestas locales o de arraigada tradición cultural, en las que se utilicen artificios de 
pirotecnia, encendido de hogueras, o se utilicen dispositivos o equipamientos que usen fuego 
destinados a cocinar o a iluminación. 
 
Teniendo en cuenta que el Decreto 148/2018, de 14 de septiembre, del Consell, por el cual se 
modifica el Decreto 98/1995, de 16 de mayo, del Gobierno Valenciano, y por el que se aprueban las 
normas de seguridad en prevención de incendios forestales a observar en el uso festivo-recreativo del 
fuego en suelo forestal, colindante o con una proximidad inferior a 500 metros de terreno forestal, 
tiene por objeto, entre otros, buscar una solución conciliadora que compatibilicen una prevención 
eficaz de los incendios con el desarrollo de actividades de honda tradición cultural y para ello se 
introduce una modificación, del citado anteriormente Decreto 98/1995, de 16 de mayo, del Gobierno 
Valenciano, por el que se aprueba el Reglamento Forestal de la Ley 3/1993. 
 
En este sentido el artículo 2 del Anexo I del citado Decreto 148/2018 establece que “1 las acciones o 
actividades que, aun estando restringidas dentro del ámbito de aplicación de este reglamento, podrán 
realizarse previa autorización en los supuestos de las letras a) a f) y declaración de responsable 
previa autorización del emplazamiento en el supuesto de la letra g, son las siguientes: 
a) Almacenamiento, transporte o utilización de mate rial inflamable o explosivo… 
… 
g) El uso festivo-recreativo del fuego con carácter  excepcional en el desarrollo de 
celebraciones de fiestas locales o de arraigada tra dición cultural, en las que se utilicen 
artificios de pirotecnia, encendido de hogueras, o se utilicen dispositivos o equipamientos que 
usen fuego destinados a cocinar o a iluminación. 
 
Visto que con motivo de la celebración de las fiest as en honor de Santa María Magdalena 
(festes de “La Malena”), patrona de Banyeres de Mar iola, se celebran durante los fines de 
semana del mes de  junio y julio muchos actos, y qu e entre estos se incluye el “Correfoc de La 
Malena”, acto incluido en la descripción del artícu lo 2 del Anexo I del Decreto 148/2018 por lo 
que debe ser registrado como emplazamiento o itiner ario. 
 
Teniendo en cuenta que el citado “Correfoc de la Malena” se trata de un recorrido o itinerario que 
transcurre por las calles del municipio, por tanto en suelo de titularidad municipal, y que una parte de 
este recorrido se encuentra a menos de 500 m de terreno forestal. 
 
De conformidad con lo dispuesto en el Artículo 22 de la Ley 7/1985, de 2 de abril de Bases de 
Régimen Local. 
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La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Urbanismo y Cultura dictamina favorablemente por 
unanimidad de todos los grupos municipales el siguiente acuerdo: 
 
Primero: Solicitar de la conselleria competente en materia de prevención de incendios forestales la 
inscripción del siguiente itinerario de las fiestas de Santa María Magdalena, en el Registro de 
Emplazamientos para actos y festejos tradicionales: 
 
Itinerario  del “Correfoc de La Malena”: 

-Se celebra el sábado más próximo al 22 de julio a partir de las 23:30 h y recorre las calles: 
Inicio en Plaça Major (Coordenadas UTM (ETRS89, fus 30) X703.711,99 m, Y4.287.872,05 m, 
Z818,66 m), Ángel Torró, Laporta, Av. Constitució, Correus, Plaça Juan Bautista Doménech i Av. 9 
d’Octubre (Coordenadas UTM (ETRS89, fus 30) X703.236,75 m, Y4.288.135,78 m, Z738,94 m), 
donde finaliza el Correfoc. 
 
Segundo: Facultar al Sr. Alcalde-Presidente para la firma de cuantos acuerdos, trámites y 
documentos sean necesarios para el efectivo cumplimiento de este acuerdo. 

 
Toma la palabra la portavoz del Grupo Municipal Compromís, Sra. Ferre quien reitera lo 

expuesto y añade que votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Socialista, Sr. Sempere quien indica que 
votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Popular, Sr. Molina quien manifiesta que 
votará a favor. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los doce concejales 
presentes, acuerda aprobar este punto. 
 
4) Solicitar de la Conselleria competente en materi a de prevención de incendios forestales la 
inclusión de diversos actos de las fiestas de la Re liquia de Sant Jordi, en el Registro de 
Emplazamientos para actos y festejos tradicionales de la Generalitat Valenciana.  
 
Dictamen de la Comisión Especial de Cuentas, Hacien da, Urbanismo y Cultura de 20 de julio de 

2020 
 

El Decreto 98/1995, de 16 de mayo, del Gobierno Valenciano, por el que se aprueba el 
Reglamento Forestal de la Ley 3/1993, de 9 de diciembre, establece, en los artículos 145 y 
146, que en los terrenos forestales, en los colindantes o con una proximidad menor de 500 
metros de aquéllos, aun estando restringidas dentro del ámbito de aplicación de este 
reglamento, podrán realizarse, previa autorización, el uso festivo-recreativo del fuego con 
carácter excepcional en el desarrollo de celebraciones de fiestas locales o de arraigada 
tradición cultural, en las que se utilicen artificios de pirotecnia, encendido de hogueras, o se 
utilicen dispositivos o equipamientos que usen fuego destinados a cocinar o a iluminación. 
 
Teniendo en cuenta que el Decreto 148/2018, de 14 de septiembre, del Consell, por el cual 
se modifica el Decreto 98/1995, de 16 de mayo, del Gobierno Valenciano, y por el que se 
aprueban las normas de seguridad en prevención de incendios forestales a observar en el 
uso festivo-recreativo del fuego en suelo forestal, colindante o con una proximidad inferior a 
500 metros de terreno forestal, tiene por objeto, entre otros, buscar una solución 
conciliadora que compatibilicen una prevención eficaz de los incendios con el desarrollo de 
actividades de honda tradición cultural y para ello se introduce una modificación, del citado 
anteriormente Decreto 98/1995, de 16 de mayo, del Gobierno Valenciano, por el que se 
aprueba el Reglamento Forestal de la Ley 3/1993. 
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En este sentido el artículo 2 del Anexo I del citado Decreto 148/2018 establece que “1 las 
acciones o actividades que, aun estando restringidas dentro del ámbito de aplicación de este 
reglamento, podrán realizarse previa autorización en los supuestos de las letras a) a f) y 
declaración de responsable previa autorización del emplazamiento en el supuesto de la letra 
g, son las siguientes: 
a) Almacenamiento, transporte o utilización de mate rial inflamable o explosivo… 
… 
g) El uso festivo-recreativo del fuego con carácter  excepcional en el desarrollo de 
celebraciones de fiestas locales o de arraigada tra dición cultural, en las que se utilicen 
artificios de pirotecnia, encendido de hogueras, o se utilicen dispositivos o equipamientos que 
usen fuego destinados a cocinar o a iluminación. 
 
Visto que con motivo de la celebración de las fiestas de la Reliquia de Sant Jordi que se celebran 
anualmente, durante el fin de semana coincidente con el primer domingo del mes de septiembre, se 
disparan, desde “solar de la Casa Abadía” ubicado entre las calles Mayor, Desamparados y San 
Francisco del término municipal de Banyeres de Mariola, coordenadas UTM X:703736,19 
Y:4287820,73, los siguientes productos pirotécnicos, todos ellos incluidos en la descripción del 
artículo 2 del Anexo I del Decreto 148/2018: 
 

FECHA Y HORARIO  ACTO  CALIBRE      DISTANCIA      DISTANCIA ÁNGULO 

      MAXIMO     AL  PÚBLICO       A EDIFICIOS 

1r domingo Septiembre 12:30 h Mascletà aèrea      50  25 m  10 m vertical 
1r domingo Septiembre 19:30 h Salve       50  25 m  10 m vertical 
1r domingo Septiembre 21:30 h Castell Focs Artif.      60  36 m  15 m vertical  
 
 
De conformidad con lo dispuesto en el Artículo 22 de la Ley 7/1985, de 2 de abril de Bases 
de Régimen Local y el artículo 50 Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, por el que 
se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las 
Entidades Locales. 
 
De conformidad con lo dispuesto en el artículo 22 de a Ley 7/1985, de 2 de abril de Bases 
de Régimen Local. 
 
La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Urbanismo y Cultura dictamina favorablemente 
por unanimidad de todos los grupos municipales el siguiente acuerdo: 
 
Primero: Solicitar de la conselleria competente en materia de prevención de incendios forestales la 
inscripción del siguiente emplazamiento para las fiestas de la Reliquia de Sant Jordi, en el Registro de 
Emplazamientos de actos y festejos tradicionales: 
Solar de la Casa Abadía” ubicado entre las calles M ayor, Desamparados y San 
Francisco del término municipal de Banyeres de Mari ola , coordenadas UTM 
X:703736,19 Y:4287820,73. 
 
Para los actos que se detallan a continuación: 
FECHA Y HORARIO  ACTO  CALIBRE      DISTANCIA      DISTANCIA ÁNGULO 
      MAXIMO     AL  PÚBLICO       A EDIFICOIS 
1r domingo Septiembre 12:30 h Mascletà aérea      50  25 m  10 m vertical 
1r domingo Septiembre 19:30 h Salve       50  25 m  10 m vertical 

1r domingo Septiembre 21:30 h Castell Focs Artif.      60  36 m  15 m vertical 
 
 
Segundo: Facultar al Sr. Alcalde-Presidente para la firma de cuantos acuerdos, trámites y 
documentos sean necesarios para el efectivo cumplimiento de este acuerdo. 
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Toma la palabra la portavoz del Grupo Municipal Compromís, Sra. Ferre quien reitera lo 
expuesto y añade que votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Socialista, Sr. Sempere quien indica que 
votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Popular, Sr. Molina quien manifiesta que 
votará a favor. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los doce concejales 
presentes, acuerda aprobar este punto. 
 
5) Adhesión al IV Plan de Salud 2016-2020 de la Com unitat Valenciana (Xarxasalut).  
 
Dictamen de la Comisión Espcial de Cuentas, Haciend a, Urbanismo y Cultura de 20 de julio de 

2020 
 

ACUERDO PARA LA ADHESIÓN AL IV PLAN DE SALUD 2016-2 020 DE LA COMUNITAT 

VALENCIANA 
 
El IV PLAN DE SALUD 2016-2020: “Salud en todas las edades. Salud en todas las políticas” de la 
Comunitat Valenciana persigue mejorar el nivel de salud y reducir las desigualdades en salud en 
nuestra sociedad, con actuaciones concretas desde la administración y contando con la participación 
ciudadana. 
 
El IV Plan de Salud 2016-2020 se articula en torno a cinco líneas estratégicas, la innovación y 
reorientación del sistema sanitario y su orientación hacia la cronicidad, la reducción de las 
desigualdades en salud, el cuidado de la salud en todas las etapas y en todos los entornos de la vida. 
Pone especial énfasis en potenciar aquellos recursos comunitarios que generan salud y tiene entre 
sus valores y principios fundamentales la equidad, la coordinación y la participación ciudadana. 
 

Las actuaciones en el ámbito local se centrarán en: 
 

− Acciones formativas y de capacitación de los miembros del grupo impulsor del proyecto.  
− Análisis de la situación de salud del municipio de forma participativa, incorporando los 

recursos locales que generan salud.  
− Desarrollo de proyectos orientados a promover la salud en las diferentes edades y en los 

diferentes entornos de la vida de las personas en el ámbito municipal. 
 
El ámbito local es un entorno esencial para el IV PLAN DE SALUD DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA y para ganar salud en el municipio. Los Gobiernos Locales tenemos una influencia 
directa en la salud de la población trabajando conjuntamente entre sectores y contando con la 
participación de la ciudadanía.  
 
La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Urbanismo y Cultura dictamina favorablemente 
por unanimidad de todos los grupos municipales la adopción del siguiente acuerdo: 
 

• Formalizar mediante este documento la adhesión del municipio BANYERES DE MARIOLA al IV 
Plan de Salud de la Comunitat Valenciana, y en particular nuestro interés en los objetivos y 
acciones de dicho plan sobre los que se pueda actuar desde el ámbito local.  

• Designar como persona coordinadora de esta adhesión a EULALIA RIBES FAES, cuyos datos 
de afiliación y contacto se recogen en el anexo de este documento. 

• Trasladar a la Dirección General de Salud Pública de la Consellería de Sanitat Universal i Salut 
Pública, a través del Centro de Salud Pública del Departamento de Salud que corresponda, 
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nuestro compromiso de adhesión al IV Plan de Salud, a los efectos de contar con su apoyo y 
asesoramiento.  

• Trasladar a la Federación Valenciana de Municipios y Provincias este compromiso de adhesión 

al IV Plan de Salud. 

 
Toma la palabra la portavoz del Grupo Municipal Compromís, Sra. Ferre quien reitera lo 

expuesto y añade que votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Socialista, Sr. Sempere quien expone que 
se trata de una red de municipios que se adhieren al IV Plan, con el compromiso de desarrollar las 
acciones promoción de la salud local enmarcadas en el plan. 

Cada municipio deberá recorrer una serie de etapas de forma progresiva y escalonada para 
formar parte de la red: 
 

• Aprobación por el Pleno de la Carta de Adhesión. 
• Nombramiento de una persona referente. 
• Informe de situación de salud y mapa de activos que promueven la salud. Priorización de 

principales problemas y necesidades percibidas por profesionales y ciudadanía.  
• Diseño e implantación de una o varias acciones según la priorización realizada en la etapa 

anterior mediante la movilización de los activos o recursos identificados. 
• Evaluar las acciones realizadas y volver a la 3ª etapa emprendiendo nuevas acciones y 

actualizando el informe de situación y de activos locales que promueven la salud.  

Las ventajas de pertenecer a la red son: 
 

• Participar activamente en el despliegue territorial de XarxaSalut, obteniendo la acreditación. 
• Acceder a subvenciones que convoque la Conselleria de Sanidad con esta finalidad. 
• Participar en jornadas, seminarios y talleres orientados al intercambio de experiencias de 

promoción de salud entre municipios de la Comunitat Valenciana. 
• Divulgar las experiencias y actividades a través del observatorio valenciano de salud 

mediante el espacio para acciones de promoción de la salud y activos o recursos que genere 
salud. 

• Obtener resultados de mejora de la salud y calidad de vida de la población y del entorno del 
municipio.  

• Mejorar la participación, convivencia y cohesión social, en el municipio. 
• Contribuir a reducir las desigualdades sociales en el municipio en el ámbito de la salud. 

Por todo lo expuesto, el Grupo Municipal Socialista, votará a favor.  
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Popular, Sr. Molina quien manifiesta que 
votará a favor. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los doce concejales 
presentes, acuerda aprobar este punto. 
 
6) Aprobación modificación de créditos.  
 

DICTAMEN DE LA COMISIÓN ESPECIAL DE CUENTAS, HACIENDA, URBANISMO 
Y CULTURA DEL DÍA 20/07/2020 

 
La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Urbanismo y Cultura de fecha 20 de julio de 2020 ha 
dictaminado favorablemente, por unanimidad de todos sus miembros, la siguiente propuesta de 
acuerdo: 
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Vista la providencia de la Alcaldía iniciando el expediente de transferencia de Crédito entre distintas 
Áreas de Gasto. 
 
Vistos los informe emitidos por el/la Interventor/a Municipal donde se informa favorablemente 
respecto del cumplimiento de las reglas fiscales de la LOEPYSF y demás preceptos aplicables al 
supuesto. 
 
Ante la existencia de gastos, que no pueden demorarse hasta el ejercicio siguiente por responder a 
necesidades del año actual para los que el crédito consignado en el vigente Presupuesto de la 
Corporación es insuficiente y no ampliable, y dado que cabe efectuar transferencias de créditos de 
otras aplicaciones del Presupuesto vigente no comprometidas pertenecientes a distinta Área de 
Gasto. 
 
Se propone la adopción del siguiente ACUERDO: 
 
PRIMERO.- Aprobar el expediente de modificación de créditos n.º  03/2020, con la modalidad de 
transferencia de créditos entre aplicaciones de distintas Áreas de Gastos, de acuerdo al siguiente 
detalle: 
 
GASTOS GENERADOS EN APLICACIONES: 
 
1532/21000 CONSERVACION VIAS PUBLICAS 9.000,00 

1623/22799 RECICLAJE DE BASURAS 10.000,00 

1630/21000 LIMPIEZA DE SOLARES 16.000,00 

1710/21002 CONSERVACION PARQUES Y JARDINES 8.000,00 

1710/21005 CONSERVACION AREA ACAMPADA 5.000,00 

1640/61900 INVERSIONES CEMENTERIO 6.500,00 

1510/61903 INVERSIONES EN INMUEBLES MUNICIPALES 6.000,00 

2311/60901 CONSTRUCCION CENTRO ALZHEIMER 2.000,00 

3110/22601 DELEGACION DE SANIDAD 25.000,00 

3360/21201 DELEGACION DE PATRIMONIO 1.000,00 

3300/21204 MANTENIMIENTO DE MUSEOS 1.000,00 

3300/21205 MANTENIMIENTO TEATRO PRINCIPAL 1.500,00 

3230/21201 CONSERVACION ESCUELAS 4.000,00 

3400/21200 CONSERVACION POLIDEPORTIVO 10.000,00 

3370/21201 CONSERVACION Y MANTENIMIENTO CASAL JOVENTUT 1.000,00 

9200/22200 GASTOS TELEFONICOS 2.000,00 

3240/48001 SUBVENCION SOCIETAT MUSICAL BANYERES  2.990,00 

3240/48002 SUBVENCION AGRUPACIO MUSICAL LA NOVA 7.495,00 

 TOTAL ALTAS GASTOS  118.485,00 
 
BAJAS DE GASTOS GENERADOS EN APLICACIONES: 
 
3340/22799 XARXA MUSICAL VALENCIANA CONCIERTOS Y 

ACTUACIONES 
10.485,00 

3380/22699 FIESTAS MOROS Y CRISTIANOS 108.000,00 

 TOTAL BAJAS GASTOS  118.485,00 
 
SEGUNDO.- Exponer este expediente al público mediante anuncio inserto en el tablón de edictos del 
Ayuntamiento y en el Boletín Oficial de la Provincia, por el plazo de quince días, durante los cuales 
los interesados podrán examinarlo y presentar reclamaciones ante el Pleno. El expediente se 
considerará definitivamente aprobado si durante el citado plazo no se hubiesen presentado 
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reclamaciones; en caso contrario, el Pleno adoptará acuerdo expreso relativo a la resolución de 
aquéllas y a la aprobación definitiva. 
 

Toma la palabra la portavoz del Grupo Municipal Compromís, Sra. Ferre quien dice que 
votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Socialista, Sr. Sempere quien expone que 
se trata de una modificación de créditos muy importante ya que se destina dinero que no se ha 
gastado de la partida de fiestas a gastos ocasionados por el COVID-19 y que también ha afectado 
indirectamente a otras partidas, como limpieza de solares, desinfección de calles, trabajos realizados 
en el pabellón polideportivo, y sobre todo la partida de sanidad. De esta última le gustaría conocer el 
desglose. 

Por todo ello, el Grupo Municipal Socialista, votará a favor.  
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Popular, Sr. Molina quien manifiesta que 
votará a favor porque es una forma de ayudar a los vecinos y vecinas. 
 
 El Sr. Alcalde aclara que en referencia al desglose de los gastos de sanidad, incluyen 
mascarillas, pantallas protectoras, productos de desinfección… 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los doce concejales 
presentes, acuerda aprobar este punto. 
 
7) Aprobación Cuenta General 2019.  
 

DICTAMEN DE LA COMISIÓN ESPECIAL DE CUENTAS, HACIENDA, URBANISMO Y CULTURA 
DEL DÍA 20/07/2020 

 
La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Urbanismo y Cultura de fecha 20 de julio de 2020 ha 
dictaminado favorablemente, por unanimidad de todos sus miembros, la siguiente propuesta de 
acuerdo: 
 
Vista la Cuenta General del ejercicio 2019 formado por la Intervención General y sus documentos 
anexos, así como los informes de Secretaría e Intervención de 21 y 23/03/2019 que forman el 
expediente.  
 
Visto que fue sometido a la Comisión Especial de Cuentas y Hacienda, del día 12/06/2020 y que en 
fecha de 29/03/2019 fue publicado en el Boletín Oficial de la Provincia, para su exposición pública 
durante 15 días y 8 más, sin que se hayan registrado alegaciones.  
 
De acuerdo con el contenido de los artículos 200 y siguientes del Texto Refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales aprobado por el Real Decreto Legislativo 2/2004. 
 
SE PROPONE:  
 
Que la Cuenta General sea sometida a informe de la Comisión Especial de Cuentas y Hacienda de la 
Entidad Local en la próxima sesión que celebre, y que se dictamine, para su aprobación por el Pleno 
de la Corporación, de acuerdo a los siguientes puntos: 
 
PRIMERO.- Informar favorablemente la aprobación de la Cuenta General del Municipio del ejercicio 
2019, integrado por la documentación contable referida al año 2019: balance, cuentas del resultado 
económico-patrimonial, estado de liquidación y documentos que forman la memoria.  
 
SEGUNDO.- Informar favorablemente la aprobación de los anexos a los estados anuales siguientes, 
todos referidos al ejercicio 2019: el balance, la cuenta del resultado económico-patrimonial, el estado 
de liquidación del presupuesto y los documentos que forman la memoria.  
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TERCERO.- Dar cuenta, por su especial importancia, de las siguientes magnitudes, derivadas de la 
cuenta anual 2019:    
 
a) Resultado Presupuestario: 280.806,34 € 
b) Resultado Presupuestario ajustado: 880.319,56 euros 
c) Remanente de Tesorería para gastos generales: 5.144.376,03€ 
 
Banyeres de Mariola a 20 de julio de 2020. 
El Presidente, 
Josep Sempere i Castelló 
 

Toma la palabra la portavoz del Grupo Municipal Compromís, Sra. Ferre quien expresa que 
votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Socialista, Sr. Sempere quien indica que 
votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Popular, Sr. Molina quien manifiesta que 
votará a favor. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los doce concejales 
presentes, acuerda aprobar este punto. 
 
8) Moción del Puerto Seco del Levante Interior en e l término municipal de Villena.  
 
Dictamen de la Comisión Especial de Cuentas, Hacien da, Urbanismo y Cultura de fecha 20 de 
julio de 2020, referente a la moción conjunta de to dos los grupos políticos municipales en la 
que se solicita la continuación del proyecto de pue rto seco del levante interior en Villena 
 
“El 5 de marzo de 2008 el Ayuntamiento de Villena, a través de su alcaldesa, Dña. Celia Lledó, firmó 
un "protocolo de colaboración entre la Generalitat y el Ayuntamiento de Villena para el desarrollo de 
una plataforma logística y un parque empresarial en Villena (Alicante)" firmando por parte de la 
Generalitat, Dña. Belén Juste, Consellera de Industria, Comercio e Innovación y D. Mario Flores, 
Conseller de Infraestructuras y Transporte. 
 

En la estipulación primera del documento se indica que "el presente protocolo tiene por objeto 
instrumentar la colaboración necesaria entre la Generalitat y el Ayuntamiento de Villena para el 
desarrollo de una plataforma logística y un parque empresarial en el término municipal de Villena" y 
se detalla que "la vigencia del presente protocolo se extenderá hasta la finalización de las 
actuaciones en él incluidas o hasta firma del convenio o convenios que lo sustituyan, salvo denuncia 
expresa de las partes firmantes". 
 

En el acta de la reunión de la comisión de seguimiento del Protocolo anteriormente citado, 
que se celebró el 12 de mayo del 2008, se indica, entre otras cosas, que: 
 

"Las primeras etapas para el desarrollo del complejo serán las siguientes: 
 
a) La dirección General de Transportes y Logística redactará y tramitará el Estudio Informativo del 

nuevo diario de acceso a la nueva estación ferroviaria (PAET) y al nodo logístico. Este acceso 
constituirá el límite sur del conjunto de actuaciones. 

 
b) Simultáneamente al acceso viario anterior, se analizarán en profundidad las necesidades 

temporales de suelo logístico y empresarial. 
 
c) A partir de los resultados de los apartados anteriores, Sepiva y la Dirección General de 

Transportes y Logística, cada una en el ámbito de sus competencias, redactarán los Planes 
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Especiales de Reserva de Suelo, empresarial y logístico respectivamente, y los Proyectos de 
Expropiación que darán paso a la adquisición del suelo necesario. 

 
d) Tras la obtención del suelo, se procederá a la Modificación del Plan General" 
 

Dicho Protocolo derivó, tres años más tarde, en la aprobación y publicación del Plan Especial 
de Reserva de Suelo realizado por el ingeniero Manuel Castaño Cano, que se aprueba 
provisionalmente en 2010 y de forma definitiva el 20 de enero del año 2011. Sin embargo, el plazo de 
vigencia de esa Reserva del Suelo finalizó hace un par de años. 
 

En 2015, la Universidad de Alicante finalizó unos trabajos dirigidos por Dr. Ingeniero de 
Caminos, Canales y Puertos, D. Armando Ortuño y que se dominaba "Estudios y estrategias de 
dinamización del FFCC: Alta Velocidad y el Nodo Logístico" uno y otro sobre la "viabilidad económica 
y ambiental de una plataforma logística en Villena", en el que se destaca como conclusión que esta 
infraestructuras sí sería rentable desde un punto de vista económico, y en cuanto a la zona de 
influencia de Villena y de este punto logístico se destaca que la zona de influencia afectaría tanto a la 
Comunidad Valenciana (Alto y Medio Vinalopó, l’Alcoiá, el Comtat), como a las comarcas cercanas de 
la Región de Murcia (Altiplano, Oriental y Vega Alta) y Castilla la Mancha (Llanos de Albacete, Campo 
de Hellin, Monte-Ibérico-Corredor de Almansa).  
 

La instalación del puerto seco o estación ferroviaria de mercancías,  así como una zona de 
actividades logísticas anexa que de servicio a esta infraestructura del transporte supondrá un valor 
añadido al territorio o área de influencia que dando como resultado un territorio más atractivo para 
atraer nuevas empresas y más inversión, consolidación y crecimiento de las empresas existentes, 
retención de talento y disminución de la emigración de la población más joven, economías más 
dinámicas, más empresas, más comercio, más servicios, en definitiva poner un granito de arena para 
conseguir que nuestras comarcas sigan siendo territorios que cubran las necesidades y brinden las 
oportunidades necesarias a sus ciudadanos por el bien de la cohesión social y la estabilidad 
demográfica y económica. 

 
El Corredor Mediterráneo es uno de los trazados de la red transeuropea del transporte y que 

vertebrará Europa de norte a sur durante 3500 km de transcurren por territorios que suponen el 54% 
de los habitantes y el 66% del PIB de la Unión Europea. El Corredor Mediterráneo reducirá en 
900.000 toneladas de CO2  al año, o lo que es lo mismo, retirar de la atmosfera 130.000 coches 
dando la vuelta al mundo.  

 
Por un lado, actualmente en España solo el 4% de las mercancías se transportan por FC 

respecto al 17% de media de la Unión Europea, el objetivo es que en año 2050 el 20% de las 
mercancías se transporte por FC en España. Por otro lado, según los estudios logísticos habrá una 
demanda potencial media de suelo logístico en la Comunidad Valenciana de 1600 hectáreas en 2038. 
A día de hoy, la industria logística es uno de los motores de la economía española, suponiendo un 
8% del PIB a finales del 2019, con una facturación de 110.000 millones, 213.000 puestos de trabajo y 
15.000 empresas.  

 
El puerto seco y la zona de actividades logísticas situada en Villena como ubicación 

geográfica será el Nodo Logístico del Levante Interior de las provincias de Alicante, Valencia, 
Albacete y Región de Murcia. Está infraestructura de transporte dará servicio a las decenas de 
polígonos o áreas industriales y miles de empresas de su área de influencia. Permitiendo reducir los 
costos de transporte y cadena de suministro en la importación y exportación de materias primas, 
suministros, productos y bienes de equipo. Esta reducción va vinculada al tipo de elemento y/o 
producto, según su volumetría, peso, etc. El aumento de la rentabilidad se prevé un aumento del 1-
2% del beneficio neto. Beneficios que implican un aumento directo de la rentabilidad, pero también 
más recursos para la inversión en I+D, en infraestructuras, bienes de equipo, y como no, el aumento 
de la competitividad, aumento de la demanda y la creación de empleo.  
 

Ante tal situación, se debe cumplir ese Protocolo firmado en el año 2008, dado que no se han 
cumplido todas actuaciones y objetivos que motivaron su firma, y defender los intereses de los 
territorios y comarcas del área de influencia del Puerto Seco y de la ZAL del Levante Interior. El M.I. 
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Ayuntamiento de Villena debe liderar la respuesta institucional de la zona de influencia para mantener 
en su término municipal una infraestructura que iba a instalarse aquí. Además de ello, es un proyecto 
de tal trascendencia económica para el futuro de nuestros territorios que, tanto las corporaciones 
municipales como todos los ciudadanos, debemos hacer el máximo esfuerzo por conseguirlo, cada 
uno desde su nivel de responsabilidad y capacidad. 
 
La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Urbanismo y Cultura dictamina favorablemente por 
unanimidad de todos los grupos municipales, la adopción de los siguientes acuerdos: 
 
PRIMERO.- La corporación Municipal reafirma su compromiso y voluntad de trabajar por la 
instalación del Puerto Seco del Levante Interior en el término municipal de Villena, continuando con 
los trabajos iniciados con la firma del Protocolo de Colaboración entre Ayuntamiento de Villena y 
Consell en el año 2008 y/o con nuevas líneas de trabajo con tal fin que surjan desde el consenso 
institucional y entre administraciones municipal y autonómica. 
 
SEGUNDO.- Solicitar a Consellería el cumplimiento del Protocolo anteriormente referido -cuya 
vigencia se extendía hasta la finalización de las actuaciones en él comprendidas- y/o con las nuevas 
líneas de trabajo con tal fin que surjan desde el consenso institucional y entre administraciones 
municipal y autonómica. 
 
TERCERO.- Solicitar a Consellería que revise el Estudio Logístico de 2018, especialmente lo relativo 
a las zonas de influencia, no limitándolas únicamente al territorio valenciano, siendo la provincia 
limítrofe con las comunidades de Murcia y Castilla la Mancha, tomando como base los estudios 
realizados por la Universidad de Alicante en 2015, dirigidos por Armando Ortuño, y que se remitieron 
desde el Ayuntamiento a Consellería en 2015. 
 
CUARTO.- Dar traslado a Consellería de Política Territorial, Obras Públicas y Movilidad de la 
Generalitat Valenciana y al Ministerio de Fomento del presente acuerdo." 
 

Toma la palabra la portavoz del Grupo Municipal Compromís, Sra. Ferre quien reitera lo 
expuesto y expresa que votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Socialista, Sr. Sempere quien indica que 
votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Popular, Sr. Molina quien manifiesta que 
votará a favor. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los doce concejales 
presentes, acuerda aprobar este punto. 
 
9) Solicitud de participación en la convocatoria de  subvenciones de la Excma. Diputación 
Provincial de Alicante para el plan “Planifica”. Pl an de Inversiones y Financiación en 
infraestructuras de la Provincia de Alicante (Plan Provincial de Cooperación a las Obras y 
Servicios de Competencia Municipal 2020-2023).  
 

Dictamen de la Comisión Especial de Cuentas, Hacien da, Urbanismo y Cultura de  
20 de julio de 2020 

 
La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Urbanismo y Cultura de fecha 20 de junio de 2020 ha 
dictaminado favorablemente, por unanimidad de todos los miembros, la siguiente propuesta de 
acuerdo: 

 
Vista la publicación en el Boletín Oficial de la Provincia de Alicante, núm 81 de fecha 30 de 
abril de 2020, de las Bases que rigen la “Convocatoria de Subvenciones de la Excma. 
Diputación Provincial de Alicante para el Plan Provincial de Cooperación a las Obras y 
Servicios de Competencia Municipal durante el cuatrienio 2020-2023”. 



 

13 
 

AJUNTAMENT BANYERES DE MARIOLA 
Plaça Ajuntament, 1   03450 BANYERES DE MARIOLA 

Tel. 966 567 315  -  966 567 475  -  Fax 965 566 668 
C.I.F.: P-0302100-C 

 

Se propone a la Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Urbanismo y Cultura que 
dictamine favorablemente, para su posterior aprobación plenaria, la adopción del siguiente 
acuerdo: 
 
Que al amparo de la convocatoria efectuada por la Excma. Diputación Provincial de Alicante 
y conforme al procedimiento legalmente establecido, se acuerde:  
 
Primero: Presentar las solicitudes que a continuación se detallan: 
 

 
 

ORDEN 
PRIORIDAD 

 
SOLICITUD INVERSIÓN (1) 

IMPORTE 
TOTAL 

OBRA (3) 

EJEC. 
DIP./AYTO. 

(5) 

CÓDIGO LÍNEA DE 
ACTUACIÓN (7)  

 
SOLICITUD REDACCIÓN PROYECTO (2)  

IMPORTE 
RED. 

PROY. (4) 

RED. 
PROY. 

DIP./AYTO. 
(6) 

 
DENOMINACIÓN LÍNEA 

DE ACTUACIÓN (7)  

 
 
 

1 

Adecuación integral del Polideportivo Municipal de 
Banyeres de Mariola 

359.416,28 269.562,21 3421 

    

 
 
 

2 

Rehabilitación y adecuación de edificio para nuevo 
Ayuntamiento 

620.338,39 465.253,79 9331 

    

  
TOTALES … 

979.754,67 734.816,00  

 
Segundo: Poner en conocimiento de la Diputación de Alicante el COMPROMISO FORMAL 
EXPRESO de contribuir con la aportación municipal detallada en el cuadro siguiente para 
cada una de las inversiones solicitadas, teniendo en cuenta que la subvención provincial no 
supera el importe máximo subvencionable: 
 

 
 
 

ORDEN 
PRIORIDAD 

 
SOLICITUD INVERSIÓN (1) 

 
IMPORTE 
OBRA (3)  

% SUBV. 
PROV. 

INICIAL (8)  

SUBV. 
PROV. 
OBRA 

(10) 

APORT. 
MUNIC. 

OBRA (12) 

 

SOLICITUD REDACCIÓN PROYECTO (2)  

 
IMPORTE 

RED. 
PROY. (4) 

 
% APORT. 

MUNIC. 
INICIAL (9)  

SUBV. 
PROV. 
RED. 

PROY. 
(11) 

APORT. 
MUNIC. 

RED. 
PROY. 

(13) 
 
 

1 

Adecuación integral del Polideportivo Municipal de 
Banyeres de Mariola 

359.416,28 75 269.562,21 89.854,07 

     

 
 
 

2 

Rehabilitación y adecuación de edificio para nuevo 
Ayuntamiento 

620.338,39 75 465.253,79 155.084,60 
 

     

 TOTALES … 
979.754,67  734.816,00 244.938,67 

 
De igual forma, este Ayuntamiento se compromete a asumir la parte no subvencionada por 
la Diputación de Alicante, de aquellas incidencias que surjan durante la ejecución de las 
obras, y que supongan un mayor coste sobre la misma, compromiso que en el presente 
caso será igual al: 
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- 25% del coste de dicha incidencia, al tratarse de inversiones ejecutadas por la 

Diputación de Alicante para un municipio de 7.068 habitantes (según la Base 6ª.6), en 
el caso de la obra “Rehabilitación y adecuación de edificio para nuevo Ayuntamiento” 
 

- 100% del coste de dicha incidencia, al tratarse de inversiones ejecutadas por el 
propio Ayuntamiento, en el caso de la obra “Adecuación integral del Polideportivo 
Municipal de Banyeres de Mariola”. 

 
Tercero: Que sean admitidas a trámite las solicitudes de subvención reseñadas, así como la 
documentación que se adjunta conforme las bases que rigen la convocatoria pública 
efectuada. 
 

Toma la palabra la portavoz del Grupo Municipal Compromís, Sra. Ferre quien expone que el 
proyecto de adecuación del polideportivo ya se planteó en la anterior convocatoria pero tuvo que ser 
retirado porque era más urgente la realización del Centro de Alzheimer. 

El proyecto de reforma del polideportivo, incluirá diferentes acciones entre las cuales 
destacan el pavimentado del entorno del campo de fútbol, la remodelación de las torres de alumbrado 
e instalación de un marcador eléctrico, el desdoblamiento en dos de la pista “Valor”, mejoras en 
vestuarios, sustitución de rejas metálicas de separación de pistas, mejoras en el alumbrado del 
parque de calistenia y la reforma de ventanas del pabellón de deportes y sustitución de puerta de 
entrada, entre otras acciones.  

Respeto al proyecto de rehabilitación y adecuación de edificio para nuevo ayuntamiento, en la 
aprobación de los presupuestos ya se comentó que se estaban haciendo gestiones para la 
adquisición del inmueble de la mutua.  
Es una realidad que el actual edificio del ayuntamiento tiene una gran limitación de espacios, ya que 
todos los espacios están ocupados, la mayoría compartidos, con cableado e infraestructuras 
electrónicas obsoletas.  
Además con la situación actual de medidas de distanciamiento, las condiciones del ayuntamiento 
hacen que dichas normas sean de difícil cumplimiento, así como la atención a los ciudadanos, un 
problema que se plantea diariamente.  
Además el Salón de Plenos, se usa para toda serie de reuniones y atención al público, siendo 
utilizado por todos los departamentos. 
También se han cerrado zonas comunes para ser utilizadas como despachos.  
Además está también el hecho que la normativa actual establece que se debe garantizar la 
accesibilidad a las personas con movilidad reducida, lo cual hace necesario la instalación de un 
ascensor, lo cual es imposible en el actual edificio, puesto que que ello supondría la eliminación de 
algún departamento en cada planta.  
Explica que en estos momentos se está tramitando la compra de las dos plantas y buhardilla del 
edificio de la Mutua. 
En las bases del Plan Planifica se indica que se puede presentar un proyecto sobre un espacio que 
todavía esté en trámite de adquisición.  
El proyecto plantea la rehabilitación de la primera y segunda planta, que podrían utilizarse de forma 
inmediata. Además se construiría otra planta y la cubierta correspondiente, quedando esta última 
vacía para habilitarse en el futuro.  
El edificio cumpliría con los requisitos de accesibilidad requeridos con la instalación de un ascensor y 
además se diseñaría con sistemas de eficiencia energética que incluirían un recuperador de frio  calor 
que supondría un ahorro energético del 40 %, respecto al consumo del edificio actual. 
Por todo lo expuesto, el Grupo Municipal Compromís, votará a favor. 
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Socialista, Sr. Sempere quien indica que el 
proyecto del polideportivo se presento en la anterior legislatura, cuando era concejal de obras y 
servicios pero tuvieron que renunciar a él para poder hacer el Centro de Alzheimer.  
Respecto al proyecto del nuevo edificio del ayuntamiento cree que será mejor trasladar al personal 
allí, pero tiene varias preguntas que ya planteó en la comisión informativa como son la forma de hacer 
la compra, el coste y ya se les indicó que no iban a hacer ningún crédito.  
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Por todo ello, y porque los dos proyectos le parecen muy buenos, el Grupo Municipal Socialista votará 
a favor.  
 
 El Sr. Alcalde responde que están en trámite pero el importe no llegará a 275.000 euros y se 
hará la compra con recursos propios sin necesidad de préstamo. La venta la realizan dos propietarios  
 

Toma la palabra el portavoz del Grupo Municipal Popular, Sr. Molina quien manifiesta que han 
recibido con sorpresa el segundo proyecto, la adquisición del edificio de la Mutua para rehabilitarlo y 
trasladar allí las oficinas municipales. El actual ayuntamiento se quedaría para la celebración de los 
plenos, asistencia de servicios sociales y actos protocolarios. 
Dice que informan del coste de rehabilitación pero no de la adquisición del edificio, aunque acaba de 
contestar a eso el Sr. Alcalde. 
Indica que deben haber redactado una memoria y para ello trabajar varios meses en el proyecto. 
Pregunta si no hubiese sido lo ético y normal exponerlo a la oposición mucho antes para valorarlo y 
estudiarlo. Les han informado del proyecto en la comisión del 20 de julio, para votarlo 3 días después 
en el pleno, sin tiempo para reflexionar y solicitar opinión a los ciudadanos. Es un trágala total e 
intolerable.  
Le dice al Alcalde que pregona el respeto a las formas y la transparencia pero no lo practica y con su 
mayoría absoluta actúa de forma dictatorial y totalitaria con menosprecio hace el Grupo Popular y su 
labor de oposición.  
El Grupo Popular no puede votar en contra de que se realicen proyectos para el municipio y más 
cuando son financiados por la Diputación, y se aprovecha de ello de una forma totalmente 
reprochable.  
Sigue diciendo al alcalde que quizá actúe así para ver si votan en contra y así airearlo en su contra a 
los cuatro vientos.  
Por la trascendencia del proyecto su grupo piensa que deberían haberlo consultado al pueblo, pero 
no le ha importado su opinión.  
Plantea que esta inversión se podría haber hecho en un auditorio, que igual no se hubiese hecho 
completo, pero se hubiese adelantado mucho y en otra etapa completarlo.  
A pesar de todo lo expuesto el Grupo Municipal Popular, votará a favor porque no pueden dejar 
perder una subvención tan importante para el pueblo.  
 

El Sr. Alcalde responde que es cierto que se presentó el proyecto en la comisión de esta 
semana pero cuando se trabajaron los presupuestos 2020, a principios de año, había una partida 
denominada inversión en adquisición de inmuebles, y ya plantearon que había una reserva de dinero 
porque estaban haciendo gestiones con los propietarios de la mutua. Entonces había predisposición 
por parte de uno de los propietarios, pero había problema con una propietaria y por eso no estaba 
puesto todo el importe. Por ello le extraña que se sorprenda de la compra.  
Respecto al comentario que ha hecho de la actitud totalitaria de Compromís, al hacer este proyecto y 
no otro,  le responde  que puede preguntar a sus compañeros de partido, cuando estaban en la 
oposición, si les comentaron las actuaciones que hacía el Partido Popular cuando gobernaba. 
El Sr. Alcalde, pregunta al Sr. Molina, cuando ha aireado por ahí su voto en contra de alguna 
propuesta. El Equipo de Gobierno nunca lo ha hecho, ni ahora ni en la legislatura anterior. 
Respecto al auditorio, responde que el proyecto presentado del edificio del ayuntamiento, es una 
necesidad real y diaria. 
El auditorio también es necesario, y se ha hablado de ello en el Consell de Cultura, para ir avanzando 
poco a poco, pero el arquitecto municipal le ha dicho que la construcción de un auditorio para una 
capacidad de unas 800 personas tendría un coste de unos dos millones de euros. Por tanto no se 
puede comparar 620.000 euros que se dedicaran al proyecto del ayuntamiento con dos millones de 
euros.  
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los doce concejales 
presentes, acuerda aprobar este punto. 
 
10) Despachos extraordinarios.  
 
El Sr. Alcalde pregunta a los portavoces de los distintos grupos si existe algo a tratar en este punto 
respondiéndole estos que no. 
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El Sr. Alcalde indica que desde intervención le han pasado el siguiente informe: 
 

INFORME RESUMEN ANUAL DE LOS RESULTADOS DEL 
CONTROL INTERNO (RICEL) 

 
Ejercicio: 2019 
Nombre de la entidad local: AYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA 
 
1.Introducción 
 
Normativa: 
 
Artículos 213 y 218 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el 
texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales. 
 
Real Decreto 424/2017, de 28 de abril, por el que se regula el régimen jurídico del control interno en 
las entidades del Sector Público Local. 
 
Resolución de 2 de abril de 2020, de la Intervención General de la Administración del Estado por la 
que se establecen las instrucciones a las que habrán de ajustarse el contenido estructura y formato 
del informe resumen, así como la solicitud el informe previo a la resolución de discrepancias y a la 
remisión de información contable e informes de auditoría de cuentas anuales de las entidades del 
sector público local. 
 
Régimen de control: ordinario. 
 
2.Alcance del informe resumen 
 
El  control  interno  de  la  gestión  económica  de  esta  Entidad  relativo  a  la  función Interventora,  
lo ha ejercido el responsable de la Intervención, funcionario de carrera del Ayuntamiento de Banyeres 
de Mariola que desempeña el cargo de Interventor con carácter accidental desde el 26 de marzo de 
2004, habiendo realizado su misión por sí con el apoyo de funcionarios afectos de su departamento, 
dando cuenta de ello en el presente informe. 
 
A  tal  efecto,  el  Interventor  que suscribe ha tenido, para  el  ejercicio  de  sus  funciones,  libre  
acceso en cualquier momento a todas las oficinas, dependencias y establecimientos de toda clase de 
la Corporación Municipal. 
 
El personal de las distintas Dependencias y Servicios ha colaborado con la Intervención para el mejor 
cumplimiento de estas funciones cuando ha sido requerido.  
 
Se ha efectuado sobre el Ayuntamiento de Banyeres de Mariola. 
 
3.Respecto al procedimiento de fiscalización y la función interventora:  
 
La función interventora se ha llevado a cabo en su modalidad de fiscalización previa para el control de 
todos los actos, documentos o expedientes susceptibles de producir derechos u obligaciones de 
contenido económico o movimiento de fondos o valores durante el ejercicio, para comprobar que su 
gestión se ha ajustado a las disposiciones aplicables en cada caso. 
 
Se reseña que, de  acuerdo  con  lo  establecido  en  el  artículo  219  del  Texto  Refundido  de  la  
Ley Reguladora de las Haciendas Locales, no están sometidos a intervención previa los gastos que 
se hagan efectivos mediante el sistema de anticipos de caja fija, los contratos menores y aquellos que 
no excedan los 5.000,00 euros. Por lo que respecta a los contratos menores, han sido comprobados 
también todos estos los casos, sin detectarse anomalía. En lo que se refiere a anticipos de caja fija, 
no ha sido necesario fiscalizar el su procedimiento ni sus cuentas justificativas al no ser costumbre la 
utilización de este sistema por la Corporación. 
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Asimismo, con carácter previo, tal como se ha indicado anteriormente, esta Intervención ha 
comprobado en todos los casos la existencia de crédito presupuestario y que el propuesto era el 
adecuado a la naturaleza del gasto u obligación que se proponía contraer. 
 
En los casos en los que el crédito presupuestario ha dado cobertura  a  gastos  con  financiación  
afectada  se  ha comprobado  que  los  recursos  que  los financian son ejecutivos, lo que se ha 
acreditado con la efectiva materialización del ingreso o la existencia de  documentos fehacientes  que  
acrediten su  efectividad. 
 
Cuando  se ha tratado de  contraer compromisos  de  gastos  de  carácter  plurianual  se ha 
comprobado,  además,  si  se  cumple  lo preceptuado en el artículo 174 del TRLRHL. Se ha 
considerado que el crédito es adecuado cuando financia obligaciones a contraer o nacidas y no 
prescritas a cargo a la tesorería de la entidad local cumpliendo los requisitos de los artículos 172 y 
176 del TRLRHL.  
 
Se ha comprobado, por otra parte, que  todas las  obligaciones  o  gastos  se  han generado  por  
órgano  competente, no habiéndose observado ningún caso en el que se hubiera producido lo 
contrario.  
 
En los expedientes de formalización de contratos, la anotación contable de la fase D ha servido 
también de soporte a la fiscalización favorable, no habiéndose detectado la ejecución de gastos sin 
cobertura contractual. 
 
Se ha revisado la efectiva cumplimentación de la justificación de las subvenciones otorgadas por el 
Ayuntamiento, así como las recibidas por la Corporación. 
 
De igual forma no han sido detectados acuerdos que han sido objeto de reparo por esta Intervención. 
 
Las obligaciones o gastos sometidos a la fiscalización e intervención referidos han sido sometidos a 
comprobación material, siempre que no han tenido la consideración de contratos menores. 
 
Respecto a los ingresos se ha comprobado que todas las autoliquidaciones y liquidaciones emitidas 
lo han sido en consonancia a los parámetros establecidos en las distintas ordenanzas fiscales. 
 
4. Respecto al control permanente y financiero: 
 
El control financiero de la actividad económico financiera del Ayuntamiento se ha ejercido mediante 
un control permanente de verificación del cumplimiento de la normativa y procedimientos aplicables a 
los aspectos de la gestión económica y seguimiento de la ejecución presupuestaria, así como la 
gestión y situación de la tesorería.  
 
Esta gestión ha tenido como objeto  comprobar,  de  forma  continua,  que  el  funcionamiento  de  la  
actividad  económico financiera del sector público local se ha ajustado al ordenamiento jurídico y a los 
principios generales de buena gestión financiera, con el fin último de mejorar la gestión en su aspecto 
económico, financiero, patrimonial, presupuestario, contable, organizativo y procedimental.   
 
A estos efectos, se han llevado a cabo, de forma especial, técnicas de control previo sobre la 
necesidad del gasto, advirtiendo de la situación de las distintas partidas presupuestarias a las 
concejalías responsables, en función de la tipología del gasto. Se hace constar, en este sentido, el 
uso de herramientas de consulta de la ejecución presupuestaria y de gestión para la aplicación 
efectiva de estas técnicas de control. 
 
Se ha comprobado la inexistencia de obligaciones no contabilizadas. 
 
Se ha verificado el cumplimiento de una buena gestión financiera, con la obtención de resultados 
presupuestarios y remanentes de tesorería positivos, entendiendo que se cumplen los principios de 
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eficiencia, estabilidad presupuestaria y sostenibilidad financiera en el uso de los recursos públicos 
locales. 
 
Se ha constatado la exactitud de los arqueos mensuales y la correcta conciliación de la tesorería con 
las distintas cuentas bancarias. 
 
Se hacen constar las magnitudes más significativas del Resultado Presupuestario y el Remanente de 
Tesorería del ejercicio 2019: 
 
-Resultado Presupuestario: 280.806,34 euros. 
-Resultado Presupuestario ajustado: 880.319,56 euros. 
-Remanente de Tesorería para gastos generales: 5.144.376,03 euros. 
 
Se hace constar que no se han realizado auditorías públicas durante el ejercicio. 
 
5.Valoración de planes de acción anteriores 
 
Se pone de manifiesto que no existe ninguna valoración sobre acciones realizadas con subsanación 
de deficiencias o adopción de medidas correctoras respecto a planes de acción anteriores al no 
existir. 
 
6.Conclusiones, recomendaciones y posibles deficiencias que requieran medidas correctoras a través 
de un plan de acción. 
 
De lo expresado en este informe se desprende que no se requiere la formalización de un Plan de 
Acción que determine medidas adoptar para subsanar debilidades, deficiencias, errores e 
incumplimientos, al no haber sido detectados.  
 
Banyeres de Mariola a 17 de julio de 2020. 
El Interventor acctal. 
Fdo. Pedro Vilanova Mora 
 
11) Dación de cuenta de la relación de decretos des de el 13 de junio de 2020 hasta el 19 de 
julio de 2020.  
 
Por secretaría se da cuenta de los decretos de alcaldía dictados en el periodo comprendido entre el 
13 de junio de 2020 hasta el 19 de julio de 2020, ambos inclusive. 
 
La corporación queda enterada. 
 
12) Ruegos y preguntas.  
 
El Sr. Alcalde pregunta si alguien tiene alguna pregunta o algún ruego. 
 
Interviene el Sr. Sempere, portavoz del Grupo Municipal Socialista para hacer varios ruegos y 
preguntas: 
 
• Pregunta por el estado del edificio Mariola. 

El Sr. Alcalde responde que hasta que no se han sacado todos los escombros no se ha podido iniciar 
la tramitación porque así lo exigía la aseguradora. Esta misma semana se ha recibido un escrito de la 
aseguradora indicando que se harán cargo. 
Falta terminar de cuadrar la cuantía económica, porque hasta que no se tenga no se puede hacer la 
licitación de las obras.  
 
• Han recibido quejas de que en el polideportivo está haciéndose uso de pistas de básquet, pádel y 

el triatlón también está haciendo uso de instalaciones, en cambio algunos deportistas de fútbol 
quisieran hacer uso del campo y no se lo permiten.  
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El Sr. Alcalde responde que se puede hacer uso, se han hecho los campus del U. Esportiva y del 
Promeses. Pero hay que tener en cuenta que se pueden utilizar para hacer entrenamientos táctiles y 
técnicos, evitando el contacto más directo. Conforme a la última resolución si no se puede guardar la 
distancia hay que utilizar mascarilla, y jugar un partido con ella no es saludable. Se ha optado por la 
prevención.  
El resto de deportes que ha mencionado ya estaban autorizados por la normativa puesto que juegan 
en campos diferentes, no hay contacto directo.  
Las escuelas de triatlón funcionan de diferente forma, igual que lo harán en los colegios, formando 
grupos reducidos, denominados familia o burbuja. En estos casos, como se trata de personas que 
conviven pueden jugar sin mascarilla, pero sin relacionarse con otros grupos. Si lo hacen deben usar 
la mascarilla.  
 
• Ruega que el semáforo que ha estado en ámbar en la av. Ramón y Cajal, intersección con av. 9 

d’octubre, siga así ya que se agiliza mucho la circulación y no se ha producido ningún incidente el 
tiempo que ha estado así.  

 
El Sr. Alcalde responde que todos los años en agosto se deja en ámbar y este año se ha hecho la 
prueba en julio para ver como resulta.  

 
El Sr. Miró, concejal delegado de seguridad y tráfico, indica que la dificultad está en la incorporación 
de los vecinos de la cl. La Pau pero en principio si se va a la velocidad adecuada no debe haber 
problemas puesto que la visibilidad es buena.  
 
Interviene el Sr. Molina, portavoz del Grupo Municipal Popular para hacer varios ruegos y preguntas: 
 
• En el Consell de Industria, les informaron que habría un periodo de prueba de 4 meses del 

parking de camiones, para así preparar una ordenanza adecuada para la utilización del mismo y 
que había un total de 14 aparcamientos para empresas de Banyeres tras haber hecho un sorteo 
entre las mismas. Las 21 restantes serían para transportistas de fuera.  
El aparcamiento estaría vigilado y tendrían intención de cobrar por los servicios prestados.  
Ruega que haya un aseo con ducha para que los transportistas puedan asearse, papeleras y 
algún contenedor de basura, así como algún lugar de sombra con mesas para poder descansar y 
comer. De ese modo tendría sentido que cobraran por la utilización del aparcamiento.  

 
Responde la Sra. Revert, concejal delegada de industria aclarando que el número de aparcamientos 
son 20 en total y la mitad aproximadamente serán para transportistas de Banyeres.  
Indica también que el tema de papeleras y contenedores ya está en marcha. Respecto a cerrar el 
aparcamiento y poner más servicios como aseos, lavadero de coches y demás, se haría más 
adelante cuando haya presupuesto.  
Están en periodo de prueba y estudiando ordenanzas, en unos meses se valorará todo.  
 
• Algunos usuarios de la piscina y del polideportivo les han informado de la falta de limpieza que 

hay, como papeleras llenas, trastos en el exterior de los nuevos aseos, acumulación de malas 
hierbas, los aseos de la piscina están con pelos muchos días y en ellos se debe actuar como 
marca el protocolo del COVID haciendo una desinfección cada poco tiempo. 
Ruega al Sr. Alcalde que vaya de vez en cuando al polideportivo a comprobar si se cumple el 
protocolo que conoce bien. 

 
El Sr. Alcalde, responde que va al polideportivo, por lo menos cinco días a la semana a diferentes 
instalaciones. En el tema de la piscina no dice que la limpieza no sea la adecuada, pero los lavabos 
de la piscina le extraña porque están cerrados y los usuarios no pueden acceder a cambiarse, tan 
solo si hay una urgencia piden la llave y a continuación se desinfectan, aunque es posible que en 
algún momento haya entrado alguien sin que se haya desinfectado.  
Las papeleras se vacía lunes, martes y miércoles. Puede ocurrir que las hayan visto llenas por la 
mañana que no hay conserje porque por la tarde las vacían. 
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• Ruega que sigan con la actuación que se hizo hace unos años terminando la reconstrucción de 
los márgenes del camino que va de Les Creus a la carretera de Villena, puesto que se ha 
incrementado mucho tráfico y han recibido quejas de vecinos, así se evitarían accidentes no 
deseados y molestias a los usuarios.  

 
El Sr. Martínez, concejal delegado de obras, indica que tiene varios presupuestos pero las 
subvenciones se han paralizado por el COVID y no se ha podido hacer pero lo tienen previsto.  
 
• Ruega si pueden acortar los plazos para la recogida de contenedores de reciclado como el cartón 

y plástico, puesto que cuando vienen a recogerlo se encuentran a rebosar y además con bolsas y 
cartón fuera de los contenedores porque están llenos, causando un efecto muy malo, anti salubre, 
y visual para el pueblo. 

 
La Sra. Revert, concejal delegada de residuos urbanos, indica que afortunadamente cada vez se 
recicla más y es cierto que hay puntos donde se ha intensificado, y han pedido refuerzos. Pero lo que 
pasa es que los refuerzos son muy caros, y ya que se va a implantar pronto el sistema puerta a 
puerta, han considerado mejor incrementar la limpieza y no poner nuevos puntos de contenedores.  
 
• Expone que el pasado domingo visitaron la zona de acampada, Molí l’Ombria y estaba a rebosar 

de gente y el encargado de la misma desbordado. Había gente bañándose en el río y la mayoría 
de visitantes sin mascarilla.  
Considera que se debe procurar dar una buena imagen para que no vaya en perjuicio de la 
población.  
Si el encargado está desbordado y no tiene apoyo, habrá que ponerle un ayudante o bien 
contratar a un guarda de seguridad para que se cumplan las normas.  
Una persona llamó a la policía y se normalizó la situación, pero tan solo mientras hubo presencia 
policial. 
Ruega que lo tenga en cuenta y adopten una solución. 

  
La Sra. Ferre, concejal delegada de la zona de acampada, responde que ya se puso una persona de 
refuerzo y además de la entrada se entrega un adhesivo que deben llevar los visitantes para controlar 
el aforo. 
El 25 de junio, llamaron a la Conferencia Hidrográfica del Jucar y allí les dijeron que era competencia 
municipal prohibir o no el baño en el río. Desde el equipo municipal se decidió prohibir el baño puesto 
que no se podía garantizar la no propagación del virus.  
La policía local también pasada una vez por la mañana y otra por la tarde. 
Por parte del ayuntamiento se han adoptado todas las medidas pero es responsabilidad de la 
ciudadanía su cumplimiento. 
 
• Pregunta al Sr. Martínez si consultaron a algún directivo del Banyeres UE, cuando construyeron 

el aseo que hay al lado del campo de fútbol porque a su parecer se ha hecho unisex, pero no 
saben quién lo va a utilizar, no le ven demasiado provecho. 

  
El Sr. Martinez, concejal delegado de obras, indica que el aseo, se ha hecho más que nada para el 
público porque tenían que entrar a los vestuarios si el bar estaba cerrado y para que hubiese 
accesibilidad para silla de ruedas. Además se hizo a petición de los clubs. 
 
• En una Junta de Gobierno Local de septiembre de 2019, les dijeron que los vehículos que bajan 

por la calle Montcabrer lo hacen a mucha velocidad, y que debe señalizarse la zona. Contestan 
que va a señalizarse la zona, la urbanización de La Pedrera, pregunta si han realizado alguna 
actuación en la zona.  

El Sr. Miró, concejal delegado de seguridad y tráfico, indica que responderá en el próximo Pleno.  
 
• En mayo de 2019, también vieron un escrito de un vecino que proponía que las calles, Sant 

Jaume, Felipe IV y Reconquista fueran peatonales, y dieron traslado del escrito al concejal de 
tráfico y a la policía local para que estudiase esa opción. ¿Han hecho ya el estudio? 
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El Sr. Miró, concejal delegado de seguridad y tráfico, indica que se está realizando.  
 
• Pregunta cuando está prevista la apertura del nuevo centro de Alzheimer ya que hace unos 

meses que se dio por finalizada la obra.  
 

El Sr. Alcalde, responde que faltaba que Consellería diera la homologación del espacio para su uso. 
Cuando vinieron para hacer la inspección detectaron una deficiencia minúscula, que se subsanará, se 
trata de la entrada, que quieren que el espacio sea más amplio. Una vez subsanado lo homologarán.  

 
• Pregunta por qué se ha autorizado a Sapesa a utilizar desbrozadoras y sopladoras del 

ayuntamiento desde el  de junio al  10 de agosto. 
 

El Sr. Alcalde le responde que la segunda brigada que se contrató para desbrozar fue a través de 
SAPESA y se llegó con ellos al acuerdo de que si el ayuntamiento cedía la maquinaria que tenía 
disponible, el coste sería menor. 
 
• Les han informado los vecinos del camino de La Marjal que recogieron firmas y las presentaron 

por registro de entrada, para ver si podían arreglar dicho camino.  
Les respondieron que lo iban a estudiar y que si no se podía hacer todo a la vez se haría en dos o 
tres veces y lo incluirían en los presupuestos, pero se quejan porque ya no han recibido más 
información. 

  
El Sr. Martínez, concejal delegado de obras, responde que desde hace muchos años, en Banyeres, el 
arreglo de los caminos se hace al 50%, por tanto les dijeron a los vecinos que trajeran un 
presupuesto, y contestarían y no han traído nada. 
 
• Han visto en facebook una pregunta de una ciudadana que pregunta por qué cuando estaban 

confinados desinfectaban el pueblo y ahora que se puede salir ya no lo hacen. Dice que él 
también se hace esa pregunta. 
 

El Sr. Alcalde, responde que entonces había algunos casos y era necesario pero en este momento no 
hay ningún caso.  

 
La Sra. Revert, concejal delegada de limpieza, indica que ahora que la gente está por la calle, realizar 
la limpieza sería bastante complicado, y ahora el pueblo se encuentra en un momento de estabilidad 
que no requiere esa desinfección tan a fondo.  
Banyeres fue una de las primeras poblaciones en solicitar la desinfección y ella no dudaría en volver 
a hacerlo en caso de que fuera necesario. La salubridad y limpieza diaria se mantienen.  
 
Antes de finalizar la sesión, el Sr. Alcalde quiere hacer una aclaración a la observación que hizo el 
Portavoz del Grupo Municipal Socialista, en el anterior Pleno, de que no se había tenido en cuenta la 
igualdad en la contratación de las brigadas de desbroce. Aclara que la igualdad general del 
ayuntamiento queda compensada ya que este año en los programas EMPUJU y EMCUJU, todas las 
contrataciones fueron de mujeres.  

 
 
Y no habiendo más asuntos de que tratar, por el Sr.  Alcalde-Presidente se cierra la sesión, 
siendo las 21:40 horas, de todo lo cual yo, el Secr etario, doy fe. 
 

EL ALCALDE                     EL SECRETARIO 
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ACTA DEL PLE ORDINARI DE L'AJUNTAMENT DE BANYERES D E MARIOLA CELEBRAT EL 
DIA 23 DE JULIOL DE 2020. 
 
A Banyeres de Mariola, sent les 20:00 hores del dia 23 de juliol de 2020, es reuneixen en el Saló de 
Sessions de la Casa Consistorial, les senyores i senyors que a continuació es relacionen sota la 
presidència del Sr. Alcalde-President, D. Josep Sempere i Castelló, assistits pel Secretari acctal, D. 
Miguel Sanchis Francés, amb la finalitat de celebrar el Ple Ordinari de la Corporació Municipal: 
 
SRS. ASSISTENTS 
 
Alcalde-President 
Sr. Josep Sempere i Castelló 
1ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Rocío Alfaro Ramos 
2ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Beatriz Francés Tortosa 
4er Tinent d'Alcalde 
Sr. Carlos Moisés Miró Sempere 
Regidors 
Sra. Ester Revert Herrera 
Sr. Mario Martínez Francés 
Sra. Lorena Ferre Camarasa 
Sr. José Carlos Molina Benítez 
Sra. Mª Pilar Clemente Conejo 
Sr. Vicente Molina Molina 
Sr. Fernando Sempere Huertas 
 
SR. SECRETARI 
 
Sr. Miguel Sanchis Francés 
 
Existint quòrum suficient, s'obri la sessió d'acord amb el següent ORDRE DEL DIA : 
 
 
Part resolutiva  
1) Presa de possessió de la nova regidora, Mª Dolor es Gil López. 
2) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ante rior de data 18/06/2020. 
3) Sol·licitar de la conselleria competent en matèr ia de prevenció d’incendis forestals la 
inclusió de l’itinerari del “Correfoc de la Malena” , en el Registre d’Emplaçaments per a actes i 
festejos tradicionals de la Generalitat Valenciana.  
4) Sol·licitar de la conselleria competent en matèr ia de prevenció d’incendis forestals la 
inclusió de diversos actes de les festes de la Reli quia de Sant Jordi, en el Registre 
d’Emplaçaments per a actes i festejos tradicionals de la Generalitat Valenciana.  
5) Adhesió al IV Pla de Salut 2016-2020 de la Comun itat Valenciana (Xarxasalut). 
6) Aprovació modificació de crèdits. 
7) Aprovació Compte General 2019. 
8) Moció del Port Sec al Llevant Interior en el ter me municipal de Villena. 
9) Sol.licitud de participació en la convocatòria d e subvencions de la Excma. Diputació 
Provincial d’Alacant per al pla “Planifica” Pla d’I nversions i Finançament en infraestructures de 
la Província d’Alacant (Pla Provincial de Cooperaci ó a les Obres i Servicis de Competència 
Municipal 2020-2023). 
10) Despatxos extraordinaris. 
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Part no resolutiva  
11) Dació de compte: 
- Relació de decrets des del 13 de juny fins el 19 de juliol de 2020. 
12) Precs i preguntes. 
................................................................................................................................................................... 
 
1) Presa de possessió de la nova regidora, Mª Dolor es Gil López.  
 
Vista la credencial de regidor expedida pel President de la Junta Electoral Central en data 9 de juliol 
de 2020 a favor de MARÍA DOLORES GIL LÓPEZ, en substitució de JUAN AGUSTÍN RODRÍGUEZ 
LORENZO, per renúncia del mateix a aquest càrrec. 
 
Vist que amb data 20 de juliol de 2020 s'ha formulat pel designat la preceptiva declaració sobre 
causes de possible incompatibilitat i activitats, així com la declaració de béns patrimonials, de 
conformitat amb el preceptuat en l'art. 75.7 de la Llei 7/1985 de 2 d'abril, reguladora de les bases del 
Règim Local, sense que existisca cap causa d'incompatibilitat o impediment, a tenor del que es 
disposa en la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General, per a adquirir la plena 
condició de regidor. 
 
Vista la proposta de l'alcaldia de data 20 de juliol de 2020 
 
A requeriment de l'Alcaldia-Presidència, MARÍA DOLORES GIL LÓPEZ procedeix a jurar el càrrec, de 
conformitat amb la fórmula establida en el Reial decret 707/1979 de 5 d'abril, complint-se així els 
requisits legalment establits per a prendre possessió del càrrec de Regidor. 
 
Finalment, la nova Regidora és felicitada pel Sr. President i per la resta de membres de la Corporació 
assistents a la sessió, imposant-se-li els distintius protocol·laris propis del seu càrrec. 
 
2) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ante rior de data 18/06/2020.  
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna observació a l'acta. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina indicant literalment: 
“Continuem observant que unes intervencions es transcriuen literals i altres no, ignorant quin és el 
criteri. 
Per a aprovar aquesta acta, hauran de constar una rectificació i les següents intervencions literals: 
Rectificació: pàgina 35, línia 10 inici: 
Diu: Si ells…., ha de dir Si nosaltres….. 
Intervencions literals: 
Pàgina 37, línia 15 inici: 
Llavors en una de les reunions que hem fet moltes i hem parlat, pensant i consensuant molt en el 
despatx del Sr. Secretari, on estàvem el Secretari,. L'Alcalde i jo com a Regidora d'Educació….. 
Pàgina 37, línia 21 inici: 
Diu: Es va posar en contacte amb les AMPAS…… 
Ha de dir: 
I vam dir, podem tantejar a les AMPAS i preguntar-los si ens poden fer el favor d'organitzar elles 
també aquesta escoleta, perquè com bé sabeu l'Ajuntament no pot contractar cap empresa a dit, i ací 
està Fernando que ho pot corroborar, sinó que hauríem de fer una licitació i llavors el que vaig fer és 
contactar amb les AMPAS, vaig cridar a Francisco de l'AMPA i Fundació Ribera i no m'ho va agafar i li 
vaig dir altres vegades. Parle amb Lorena de l'AMPA de l'Alfonso Iniesta i aquesta em va dir que per 
fer-nos un favor que li ho farien i que cara a l'any que ve ja es podria traure la licitació i entrar dins de 
la normalitat i legalitat i que ella s'encarregava de parlar amb Francisco….. 
L'anterior perfectament ho poden comprovar en l'àudio.” 
 
El Sr. Alcalde i el Secretari li indiquen que no hi ha obligació de fer les actes literals, sinó que són un 
resum de les sessions. Literal ja té l'àudio que queda gravat. 
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El Sr. Sempere, portaveu del Grup Municipal Socialista li diu totes les entitats i associacions fan un 
resum de les sessions, si vol que conste literal li proposa que facilite les intervencions i es 
transcriuran tal qual, amb faltes d'ortografia i tot si n'hi ha. 
 
El Sr. Alcalde apunta que en la pàgina 38, en l'antepenúltim paràgraf hi ha un buit en el núm. 
d'usuaris i ha de dir “el màxim són 10 usuaris per curs”. 
 
Amb aquestes observacions és aprovada l'acta per unanimitat dels assistents. 
 
 
3) Sol·licitar de la conselleria competent en matèr ia de prevenció d’incendis forestals la 
inclusió de l’itinerari del “Correfoc de la Malena” , en el Registre d’Emplaçaments per a actes i 
festejos tradicionals de la Generalitat Valenciana.  
 
 
Dictamen de la Comissió Especial de Comptes, Hisend a, Urbanisme i Cultura de 20 de juliol de 

2020 
 
El Decret 98/1995, de 16 de maig, del Govern Valencià, pel qual s'aprova el Reglament Forestal de la 
Llei 3/1993, de 9 de desembre, estableix, en els articles 145 i 146, que en els terrenys forestals, en 
els confrontants o amb una proximitat menor de 500 metres d'aquells, fins i tot estant restringides dins 
de l'àmbit d'aplicació d'aquest reglament, podran realitzar-se, prèvia autorització, l'ús festiu-recreatiu 
del foc amb caràcter excepcional en el desenvolupament de celebracions de festes locals o d'arrelada 
tradició cultural, en les quals s'utilitzen artificis de pirotècnia, encés de fogueres, o s'utilitzen 
dispositius o equipaments que usen foc destinats a cuinar o a il·luminació. 
 
Tenint en compte que el Decret 148/2018, de 14 de setembre, del Consell, pel qual es modifica el 
Decret 98/1995, de 16 de maig, del Govern Valencià, i pel qual s'aproven les normes de seguretat en 
prevenció d'incendis forestals a observar en l'ús festiu-recreatiu del foc en sòl forestal, confrontant o 
amb una proximitat inferior a 500 metres de terreny forestal, té per objecte, entre altres, buscar una 
solució conciliadora que compatibilitzen una prevenció eficaç dels incendis amb el desenvolupament 
d'activitats de profunda tradició cultural i per a això s'introdueix una modificació, del citat anteriorment 
Decret 98/1995, de 16 de maig, del Govern Valencià, pel qual s'aprova el Reglament Forestal de la 
Llei 3/1993. 
 
En aquest sentit l'article 2 de l'Annex I del citat Decret 148/2018 estableix que “1 les accions o 
activitats que, fins i tot estant restringides dins de l'àmbit d'aplicació d'aquest reglament, podran 
realitzar-se prèvia autorització en els supòsits de les lletres a) a f) i declaració de responsable prèvia 
autorització de l'emplaçament en el supòsit de la lletra g, són les següents: 
a) Emmagatzematge, transport o utilització de material inflamable o explosiu… 
… 
g) L'ús festiu-recreatiu del foc amb caràcter excepcional en el desenvolupament de celebracions de 
festes locals o d'arrelada tradició cultural, en les quals s'utilitzen artificis de pirotècnia, encés de 
fogueres, o s'utilitzen dispositius o equipaments que usen foc destinats a cuinar o a il·luminació. 
 
Vist que amb motiu de la celebració de les festes en honor de Santa María Magdalena (festes de “La 
Malena”), patrona de Banyeres de Mariola, se celebren durant els caps de setmana del mes de juny i 
juliol molts actes, i que entre aquests s'inclou el “Correfoc de la Malena”, acte inclòs en la descripció 
de l'article 2 de l'Annex I del Decret 148/2018 pel que ha de ser registrat com a emplaçament o 
itinerari. 
 
Tenint en compte que el citat “Correfoc de la Malena” es tracta d'un recorregut o itinerari que 
transcorre pels carrers del municipi, per tant en sòl de titularitat municipal, i que una part d'aquest 
recorregut es troba a menys de 500 m de terreny forestal. 
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De conformitat amb el que es disposa en l'Article 22 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril de Bases de Règim 
Local. 
 
La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Urbanisme i Cultura dictamina favorablement per 
unanimitat de tots els grups municipals el següent acord: 
 
Primer: Sol·licitar de la conselleria competent en matèria de prevenció d'incendis forestals la inscripció 
del següent itinerari de les festes de Santa María Magdalena, en el Registre d'Emplaçaments per a 
actes i festejos tradicionals: 
 
Itinerari del “Correfoc de la Malena”: 
-Se celebra el dissabte més pròxim al 22 de juliol a partir de les 23.30 h i recorre els carrers: Inici en 
Plaça Major (Coordenades UTM (ETRS89, fus 30) X703.711,99 m, Y4.287.872,05 m, Z818,66 m), 
Ángel Torró, Laporta, Av. Constitució, Correus, Plaça Juan Bautista Doménech i Av. 9 d’Octubre 
(Coordenades UTM (ETRS89, fus 30) X703.236,75 m, Y4.288.135,78 m, Z738,94 m), on finalitza el 
Correfoc. 
 
Segon: Facultar al Sr. Alcalde-President per a la signatura de quants acords, tràmits i documents 
siguen necessaris per a l'efectiu compliment d'aquest acord. 
 
Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre qui reitera l'exposat i afig que 
votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Sempere qui indica que votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina qui manifesta que votarà a favor. 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels dotze regidors presents, acorda 
aprovar aquest punt. 
 
 
4) Sol·licitar de la conselleria competent en matèr ia de prevenció d’incendis forestals la 
inclusió de diversos actes de les festes de la Reli quia de Sant Jordi, en el Registre 
d’Emplaçaments per a actes i festejos tradicionals de la Generalitat Valenciana.  
 
Dictamen de la Comissió Especial de Comptes, Hisend a, Urbanisme i Cultura de 20 de juliol de 

2020 
 
El Decret 98/1995, de 16 de maig, del Govern Valencià, pel qual s'aprova el Reglament Forestal de la 
Llei 3/1993, de 9 de desembre, estableix, en els articles 145 i 146, que en els terrenys forestals, en 
els confrontants o amb una proximitat menor de 500 metres d'aquells, fins i tot estant restringides dins 
de l'àmbit d'aplicació d'aquest reglament, podran realitzar-se, prèvia autorització, l'ús festiu-recreatiu 
del foc amb caràcter excepcional en el desenvolupament de celebracions de festes locals o d'arrelada 
tradició cultural, en les quals s'utilitzen artificis de pirotècnia, encés de fogueres, o s'utilitzen 
dispositius o equipaments que usen foc destinats a cuinar o a il·luminació. 
 
Tenint en compte que el Decret 148/2018, de 14 de setembre, del Consell, pel qual es modifica el 
Decret 98/1995, de 16 de maig, del Govern Valencià, i pel qual s'aproven les normes de seguretat en 
prevenció d'incendis forestals a observar en l'ús festiu-recreatiu del foc en sòl forestal, confrontant o 
amb una proximitat inferior a 500 metres de terreny forestal, té per objecte, entre altres, buscar una 
solució conciliadora que compatibilitzen una prevenció eficaç dels incendis amb el desenvolupament 
d'activitats de profunda tradició cultural i per a això s'introdueix una modificació, del citat anteriorment 
Decret 98/1995, de 16 de maig, del Govern Valencià, pel qual s'aprova el Reglament Forestal de la 
Llei 3/1993. 
 
 
En aquest sentit l'article 2 de l'Annex I del citat Decret 148/2018 estableix que “1 les accions o 
activitats que, fins i tot estant restringides dins de l'àmbit d'aplicació d'aquest reglament, podran 
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realitzar-se prèvia autorització en els supòsits de les lletres a) a f) i declaració de responsable prèvia 
autorització de l'emplaçament en el supòsit de la lletra g, són les següents: 
a) Emmagatzematge, transport o utilització de material inflamable o explosiu… 
… 
g) L'ús festiu-recreatiu del foc amb caràcter excepcional en el desenvolupament de celebracions de 
festes locals o d'arrelada tradició cultural, en les quals s'utilitzen artificis de pirotècnia, encés de 
fogueres, o s'utilitzen dispositius o equipaments que usen foc destinats a cuinar o a il·luminació. 
 
Vist que amb motiu de la celebració de les festes de la Relíquia de Sant Jordi que se celebren 
anualment, durant el cap de setmana coincident amb el primer diumenge del mes de setembre, es 
disparen, des de “solar de la Casa Abadia” situat entre els carrers Major, Desemparats i San 
Francisco del terme municipal de Banyeres de Mariola, coordenades UTM X:703736,19 I:4287820,73, 
els següents productes pirotècnics, tots ells inclosos en la descripció de l'article 2 de l'Annex I del 
Decret 148/2018: 
 
DATA I HORARI   ACTE   CALIBRE      DISTÀNCIA     DISTÀNCIA ANGLE 

       MÀXIM     AL  PÚBLIC          A EDIFICOIS 

 
1r diumenge Setembre 12.30 h  Mascletà aèria   50   25 m   10m  vertical 

1r diumenge Setembre 19.30 h  Salve    50   25 m   10 m  vertical 
1r diumenge Setembre 21.30 h  Castell Focs Artif.  60   36 m  15 m  vertical 

 
 
De conformitat amb el que es disposa en l'Article 22 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril de Bases de Règim 
Local i l'article 50 Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals. 
 
De conformitat amb el que es disposa en l'article 22 de Llei 7/1985, de 2 d'abril de Bases de Règim 
Local. 
 
La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Urbanisme i Cultura dictamina favorablement per 
unanimitat de tots els grups municipals el següent acord: 
 
Primer : Sol·licitar de la conselleria competent en matèria de prevenció d'incendis forestals la 
inscripció del següent emplaçament per a les festes de la Relíquia de Sant Jordi, en el Registre 
d'Emplaçaments d'actes i festejos tradicionals: 
Solar de la Casa Abadia” situat entre els carrers Major, Desemparats i San Francisco del terme 
municipal de Banyeres de Mariola, coordenades UTM X:703736,19 I:4287820,73. 
 
Per als actes que es detallen a continuació: 
 
DATA I HORARI   ACTE   CALIBRE      DISTÀNCIA     DISTÀNCIA ANGLE 

       MÀXIM     AL  PÚBLIC          A EDIFICOIS 

 
1r diumenge Setembre 12.30 h  Mascletà aèria   50   25 m   10m  vertical 

1r diumenge Setembre 19.30 h  Salve    50   25 m   10 m  vertical 
1r diumenge Setembre 21.30 h  Castell Focs Artif.  60   36 m  15 m  vertical 

 
 
Segon : Facultar al Sr. Alcalde-President per a la signatura de quants acords, tràmits i documents 
siguen necessaris per a l'efectiu compliment d'aquest acord. 
Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre qui reitera l'exposat i afig que 
votarà a favor. 
 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Sempere qui indica que votarà a favor. 
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Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina qui manifesta que votarà a favor. 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels dotze regidors presents, acorda 
aprovar aquest punt. 
 
5) Adhesió al IV Pla de Salut 2016-2020 de la Comun itat Valenciana (Xarxasalut).  
 
Dictamen de la Comissió Espcial de Comptes, Hisenda , Urbanisme i Cultura de 20 de juliol de 
2020 
 
ACORD PER A l’ ADHESIÓ AL IV PLA DE SALUT 2016-2020  DE LA COMUNITAT VALENCIANA 
 
El IV PLA DE SALUT 2016-2020: “Salut en totes les edats. Salut en totes les polítiques” de la 
Comunitat Valenciana persegueix millorar el nivell de salut i reduir les desigualtats en salut en la 
nostra societat, amb actuacions concretes des de l'administració i comptant amb la participació 
ciutadana. 
 
El IV Pla de Salut 2016-2020 s'articula entorn de cinc línies estratègiques, la innovació i reorientació 
del sistema sanitari i la seua orientació cap a la cronicitat, la reducció de les desigualtats en salut, la 
cura de la salut en totes les etapes i en tots els entorns de la vida. Posa especial èmfasi a potenciar 
aquells recursos comunitaris que generen salut i té entre els seus valors i principis fonamentals 
l'equitat, la coordinació i la participació ciutadana. 
 
Les actuacions en l'àmbit local se centraran en: 
 
 Accions formatives i de� capacitació dels membres del grup impulsor del projecte. 
 
 Anàlisi de la situació de salut� del municipi de manera participativa, incorporant els recursos locals 
que generen salut. 
 
 Desenvolupament de projectes� orientats a promoure la salut en les diferents edats i en els diferents 
entorns de la vida de les persones en l'àmbit municipal. 
 
L'àmbit local és un entorn essencial per al IV PLA DE SALUT DE LA COMUNITAT VALENCIANA i 
per a guanyar salut en el municipi. Els Governs Locals tenim una influència directa en la salut de la 
població treballant conjuntament entre sectors i comptant amb la participació de la ciutadania. 
 
La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Urbanisme i Cultura dictamina favorablement per 
unanimitat de tots els grups municipals l'adopció del següent acord: 
 
• Formalitzar mitjançant aquest document l'adhesió del municipi BANYERES DE MARIOLA al IV Pla 
de Salut de la Comunitat Valenciana, i en particular el nostre interés en els objectius i accions 
d'aquest pla sobre els quals es puga actuar des de l'àmbit local. 
 
• Designar com a persona coordinadora d'aquesta adhesió a EULALIA RIBES FAES, les dades 
d'afiliació de la qual i contacte es recullen en l'annex d'aquest document. 
 
• Traslladar a la Direcció General de Salut Pública de la Conselleria de Sanitat Universal i Salut 
Pública, a través del Centre de Salut Pública del Departament de Salut que corresponga, el nostre 
compromís d'adhesió al IV Pla de Salut, a l'efecte de comptar amb el seu suport i assessorament. 
 
 
 
 
 
 
• Traslladar a la Federació Valenciana de Municipis i Províncies aquest compromís d'adhesió al IV Pla 
de Salut. 
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Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre qui reitera l'exposat i afig que 
votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Sempere qui exposa que es tracta d'una 
xarxa de municipis que s'adhereixen a l'IV Pla, amb el compromís de desenvolupar les acciones 
promoció de la salut local emmarcades en el pla. 
 
Cada municipi haurà de recórrer una sèrie d'etapes de manera progressiva i escalonada per a formar 
part de la xarxa: 
 
• Aprovació pel Ple de la Carta d'Adhesió. 
• Nomenament d'una persona referent. 
• Informe de situació de salut i mapa d'actius que promouen la salut. Priorització de principals 
problemes i necessitats percebudes per professionals i ciutadania. 
• Disseny i implantació d'una o diverses accions segons la priorització realitzada en l'etapa anterior 
mitjançant la mobilització dels actius o recursos identificats. 
• Avaluar les accions realitzades i tornar a la 3a etapa emprenent noves accions i actualitzant l'informe 
de situació i d'actius locals que promouen la salut. 
 
Els avantatges de pertànyer a la xarxa són: 
 
• Participar activament en el desplegament territorial de XarxaSalut, obtenint l'acreditació. 
• Accedir a subvencions que convoque la Conselleria de Sanitat amb aquesta finalitat. 
• Participar en jornades, seminaris i tallers orientats a l'intercanvi d'experiències de promoció de salut 
entre municipis de la Comunitat Valenciana. 
• Divulgar les experiències i activitats a través de l'observatori valencià de salut mitjançant l'espai per 
a accions de promoció de la salut i actius o recursos que genere salut. 
• Obtindre resultats de millora de la salut i qualitat de vida de la població i de l'entorn del municipi. 
• Millorar la participació, convivència i cohesió social, en el municipi. 
• Contribuir a reduir les desigualtats socials en el municipi en l'àmbit de la salut. 
Per tot l'exposat, el Grup Municipal Socialista, votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina qui manifesta que votarà a favor. 
 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels dotze regidors presents, acorda 
aprovar aquest punt. 
 
 
6) Aprovació modificació de crèdits.  
 
 
 

DICTAMEN DE LA COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES, HISEND A, URBANISME 
I CULTURA DEL DIA 20/07/2020 

 
La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Urbanisme i Cultura de data 20 de juliol de 2020 ha 
dictaminat favorablement, per unanimitat de tots els seus membres, la següent proposta d'acord: 
 
Vista la provisió de l'Alcaldia iniciant l'expedient de transferència de Crèdit entre diferents Àrees de 
Despesa. 
 
Vistos els informe emesos per el/la Interventor/a Municipal on s'informa favorablement respecte del 
compliment de les regles fiscals de la LOEPYSF i altres preceptes aplicables al supòsit. 
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Davant l'existència de despeses, que no poden demorar-se fins a l'exercici següent per respondre a 
necessitats de l'any actual per als quals el crèdit consignat en el vigent Pressupost de la Corporació 
és insuficient i no ampliable, i atés que cal efectuar transferències de crèdits d'altres aplicacions del 
Pressupost vigent no compromeses pertanyents a diferent Àrea de Despesa. 
 
Es proposa l'adopció del següent ACORD: 
 
PRIMER.- Aprovar l'expedient de modificació de crèdits núm. 03/2020, amb la modalitat de 
transferència de crèdits entre aplicacions de diferents Àrees de Despeses, d'acord amb el següent 
detall: 
 
DESPESES GENERADES EN APLICACIONS: 
 
1532/21000 CONSERVACIÓ VIES PUBLIQUES        9.000,00 

1623/22799 RECICLATGE DE FEMS        10.000,00 

1630/21000 NETEJA DE SOLARS        16.000,00 

1710/21002 CONSERVACIÓ PARCS I JARDINS        8.000,00 

1710/21005 CONSERVACIÓ AREA ACAMPADA        5.000,00 

1640/61900 INVERSIONS CEMENTERI         6.500,00 

1510/61903 INVERSIONS EN IMMOBLES MUNICIPALS       6.000,00 

2311/60901 CONSTRUCCIÓ CENTRE ALZHEIMER        2.000,00 

3110/22601 DELEGACIÓ DE SANITAT       25.000,00 

3360/21201 DELEGACIÓ DE PATRIMONI         1.000,00 

3300/21204 MANTENIMENT DE MUSEUS         1.000,00 

3300/21205 MANTENIMENT TEATRE PRINCIPAL        1.500,00 

3230/21201 CONSERVACIÓ ESCOLES         4.000,00 

3400/21200 CONSERVACIÓ POLIESPORTIU       10.000,00 

3370/21201 CONSERVACIÓ I MANTENIMENT CASAL JOVENTUT      1.000,00 

9200/22200 DESPESES TELEFONICOS         2.000,00 

3240/48001 SUBVENCIÓ SOCIETAT MUSICAL BANYERES       2.990,00 

3240/48002 SUBVENCIÓ AGRUPACIO MUSICAL LA NOVA       7.495,00 

TOTAL ALTES DESPESES                  118.485,00 

 

BAIXES DE DESPESES GENERADES EN APLICACIONS: 

 

3340/22799 XARXA MUSICAL VALENCIANA CONCERTS I ACTUACIONS 10.485,00 

3380/22699 FESTES MOROS I CRISTIANS 108.000,00 

TOTAL BAIXES DESPESES 118.485,00 

 
SEGON.- Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el tauler d'edictes de 
l'Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província, pel termini de quinze dies, durant els quals els 
interessats podran examinar-lo i presentar reclamacions davant el Ple. L'expedient es considerarà 
definitivament aprovat si durant el citat termini no s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, 
el Ple adoptarà acord exprés relatiu a la resolució d'aquelles i a l'aprovació definitiva. 
Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre qui diu que votarà a favor. 
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Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Sempere qui exposa que es tracta d'una 
modificació de crèdits molt important ja que es destina diners que no s'ha gastat de la partida de 
festes a despeses ocasionades pel COVID-19 i que també ha afectat indirectament altres partides, 
com a neteja de solars, desinfecció de carrers, treballs realitzats en el pavelló poliesportiu, i sobretot 
la partida de sanitat. D'aquesta última li agradaria conéixer el desglossament. 
Per tot això, el Grup Municipal Socialista, votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina qui manifesta que votarà a favor 
perquè és una manera d'ajudar als veïns i veïnes. 
 
El Sr. Alcalde aclareix que en referència al desglossament de les despeses de sanitat, inclouen 
màscares, pantalles protectores, productes de desinfecció… 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels dotze regidors presents, acorda 
aprovar aquest punt. 
 
 
7) Aprovació Compte General 2019.  
 

DICTAMEN DE LA COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES, HISENDA, URBANISME I CULTURA DEL 
DIA 20/07/2020 

 

La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Urbanisme i Cultura de fecha 20 de juliol de 2020 ha 
dictaminat favorablement, per unanimitat de tots els seus membres, la següent proposta d’acord: 

Vist el Compte General de l'exercici 2019 format per la Intervenció General i els seus documents 
annexos, així com els informes de Secretaría i Intervenció de 21 i 22/03/2019 que formen l’expedient. 
Vist que va ser sotmés a la Comissió Especial de Comptes i Hisenda del dia 12/06/2020 i que en data 
29/03/2019 va ser publicat en el Butlletí Oficial de la Província, per a la seua exposició pública durant 
15 dies i 8 més, sense que s’hagen registrat al·legacions. 

D'acord amb el contingut dels articles 200 i següents del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, 

ES PROPOSA: 

Que el Compte General siga sotmés a informe de la Comissió Especial de Comptes i Hisenda de 
l'Entitat Local en la pròxima sessió que celebre, i que es dictamine, per a la seua aprovació pel Ple de 
la Corporació, d’acord als següents punts: 

PRIMER. Informar favorablement l'aprovació del Compte General del Municipi de l'exercici 2019, 
integrat per la documentació comptable referida a l’any 2019: balanç, compte del resultat econòmic-
patrimonial, estat de liquidació i documents que formen la memòria. 

SEGON. Informar favorablement l'aprovació dels annexos als estats anuals següents, tots referits a 
l'exercici 2019: el balanç, el compte del resultat econòmic-patrimonial, l’estat de liquidació del 
pressupost i els documents que formen la memòria. 
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TERCER.- Donar compte, per la seua especial rellevància, de les següents magnituds, derivades del 
compte anual 2019: 

a) Resultat Presupuestari: 280.806,34 € 

b) Resultat Presupuestari ajustat: 880.319,56 euros 

c) Romanent de Tresoreria per a despeses generals: 5.144.376,03€ 

 
Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre qui expressa que votarà a 
favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Sempere qui indica que votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina qui manifesta que votarà a favor. 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels dotze regidors presents, acorda 
aprovar aquest punt. 
 
 
8) Moció del Port Sec al Llevant Interior en el ter me municipal de Villena.  
 

Dictamen de la Comissió Especial de Comptes, Hisend a, Urbanisme i Cultura de data 20 de 
juliol de 2020, referent a la moció conjunta de tot s el grups polítics municipals en la que es 
sol·licita la continuació del projecte de port sec del llevant interior a Villena 

 

“El 5 de març de 2008 l'Ajuntament de Villena, a través de la seua alcaldessa, Sra. Celia Lledó, va 
signar un "protocol de col·laboració entre la Generalitat i l'Ajuntament de Villena per al 
desenvolupament d'una plataforma logística i un parc empresarial a Villena (Alacant)" signant per part 
de la Generalitat, Sra. Belén Juste, Consellera d'Industrial, Comerç i Innovació i Sr. Mario Flores, 
Conseller d'Infraestructures i Transport. 

En l'estipulació primera del document s'indica que "el present protocol té per objecte instrumentar la 
col·laboració necessària entre la Generalitat i l'Ajuntament de Villena per al desenvolupament d'una 
plataforma logística i un parc empresarial en el terme municipal de Villena" i es detalla que "la 
vigència del present protocol s'estendrà fins a la finalització de les actuacions en ell incloses o fins a 
signatura del conveni o convenis que el substituïsquen, excepte denúncia expressa de les parts 
signants". 

En l'acta de la reunió de la comissió de seguiment del Protocol anteriorment citat, que es va celebrar 
el 12 de maig del 2008, s'indica, entre altres coses, que: 

"Les primeres etapes per al desenvolupament del complex seran les següents: 

a) La direcció General de Transports i Logística redactarà i tramitarà l'Estudi Informatiu del nou diari 
d'accés a la nova estació ferroviària (PAET) i al node logístic. Aquest accés constituirà el límit sud del 
conjunt d'actuacions. 

b) Simultàniament a l'accés viari anterior, s'analitzaran en profunditat les necessitats temporals de sòl 
logístic i empresarial. 
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c) A partir dels resultats dels apartats anteriors, Sepiva i la Direcció General de Transports i Logística, 
cadascuna en l'àmbit de les seues competències, redactaran els Plans Especials de Reserva de Sòl, 
empresarial i logístic respectivament, i els Projectes d'Expropiació que donaran pas a l'adquisició del 
sòl necessari. 

 

 

d) Després de l'obtenció del sòl, es procedirà a la Modificació del Pla General" 

Aquest Protocol va derivar, tres anys més tard, en l'aprovació i publicació del Pla Especial de Reserva 
de Sòl realitzat per l'enginyer Manuel Castaño Cano, que s'aprova provisionalment en 2010 i de 
manera definitiva el 20 de gener de l'any 2011. No obstant això, el termini de vigència d'aqueixa 
Reserva del Sòl va finalitzar fa un parell d'anys. 

En 2015, la Universitat d'Alacant va finalitzar uns treballs dirigits per Dr. Enginyer de Camins, Canales 
i Ports, Sr. Armando Ortuño i que es dominava "Estudis i estratègies de dinamització del FFCC: Alta 
Velocitat i el Node Logístic" un i un altre sobre la "viabilitat econòmica i ambiental d'una plataforma 
logística a Villena", en el qual es destaca com a conclusió que aquesta infraestructures sí que seria 
rendible des d'un punt de vista econòmic, i quant a la zona d'influència de Villena i d'aquest punt 
logístic es destaca que la zona d'influència afectaria tant a la Comunitat Valenciana (l’Alt i Mitjà 
Vinalopó, l’Alcoià, el Comtat), com a les comarques pròximes de la Regió de Múrcia (Altiplà, Oriental i 
Vega Alta) i Castella-la Manxa (Plans d'Albacete, Camp d’Hellin, Muntanya-Iberico-Corredor 
d'Almansa). 

La instal·lació del port sec o estació ferroviària de mercaderies, així com una zona d'activitats 
logístiques annexa que de servei a aquesta infraestructura del transport suposarà un valor afegit al 
territori o àrea d'influència que donant com a resultat un territori més atractiu per a atraure noves 
empreses i més inversió, consolidació i creixement de les empreses existents, retenció de talent i 
disminució de l'emigració de la població més jove, economies més dinàmiques, més empreses, més 
comerç, més serveis, en definitiva posar un granet d'arena 

per a aconseguir que les nostres comarques continuen sent territoris que cobrisquen les necessitats i 
brinden les oportunitats necessàries als seus ciutadans pel bé de la cohesió social i l'estabilitat 
demogràfica i econòmica. 

El Corredor Mediterrani és un dels traçats de la xarxa transeuropea del transport i que vertebrarà 
Europa de nord a sud durant 3500 km de transcorren per territoris que suposen el 54% dels habitants 
i el 66% del PIB de la Unió Europea. El Corredor Mediterrani reduirà en 900.000 tones de CO₂ a l'any, 
o cosa que és el mateix, retirar de l’atmosfera 130.000 cotxes donant la volta al món. 

D'una banda, actualment a Espanya només el 4% de les mercaderies es transporten per FC respecte 
al 17% de mitjana de la Unió Europea, l'objectiu és que en any 2050 el 20% de les mercaderies es 
transport per FC a Espanya. D'altra banda, segons els estudis logístics hi haurà una demanda 
potencial mitjana de sòl logístic a la Comunitat Valenciana de 1600 hectàrees en 2038. Hui en dia, la 
indústria logística és un dels motors de l'economia espanyola, suposant un 8% del PIB a la fi del 
2019, amb una facturació de 110.000 milions, 213.000 llocs de treball i 15.000 empreses. 

El port sec i la zona d'activitats logístiques situada a Villena com a ubicació geogràfica serà el Node 
Logístic del Llevant Interior de les províncies d'Alacant, València, Albacete i Regió de Múrcia. Està 
infraestructura de transport donarà servei a les desenes de polígons o àrees industrials i milers 
d'empreses de la seua àrea d'influència. Permetent reduir els costos de transport i cadena de 
subministrament en la importació i exportació de matèries primeres, subministraments, productes i 
béns d'equip. Aquesta reducció va vinculada a la mena d'element i/o producte, segons la seua 
volumetria, pes, etc. L'augment de la rendibilitat es preveu un augment del 1-2% del benefici net. 
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Beneficis que impliquen un augment directe de la rendibilitat, però també més recursos per a la 
inversió en I+D, en infraestructures, béns d'equip, i com no, l'augment de la competitivitat, augment de 
la demanda i la creació d'ocupació. 

Davant tal situació, s'ha de complir eixe Protocol signat l'any 2008, atés que no s'han complit totes 
actuacions i objectius que van motivar la seua signatura, i defensar els interessos dels territoris i 
comarques de l'àrea d'influència del Port Sec i de la ZAL del Llevant Interior. El M.I. Ajuntament de 
Villena ha de liderar la resposta institucional de la zona d'influència per a mantindre en el seu terme 
municipal una infraestructura que anava a instal·lar-se ací. A més d'això, és un projecte de tal 
transcendència econòmica per al futur dels nostres territoris que, tant les corporacions municipals 
com tots els ciutadans, hem de fer el màxim esforç per aconseguir-ho, cadascun des del seu nivell de  

responsabilitat i capacitat. 

La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Urbanisme i Cultura dictamina favorablement per 
unanimitat de tots el grups municipals, l'adopció dels següents acords: 

PRIMER.- La corporació Municipal reafirma el seu compromís i voluntat de treballar per la instal·lació 
del Port Sec del Llevant Interior en el terme municipal de Villena, continuant amb els treballs iniciats 
amb la signatura del Protocol de Col·laboració entre Ajuntament de Villena i Consell l'any 2008 i/o 
amb noves línies de treball amb tal fi que sorgisquen des del consens institucional i entre 
administracions municipal i autonòmica. 

SEGON.- Sol·licitar a Conselleria el compliment del Protocol anteriorment referit -la vigència del qual 
s'estenia fins a la finalització de les actuacions en ell compreses- i/o amb les noves línies de treball 
amb tal fi que sorgisquen des del consens institucional i entre administracions municipal i autonòmica. 

TERCER.- Sol·licitar a Conselleria que revise l'Estudi Logístic de 2018, especialment el relatiu a les 
zones d'influència, no limitant-les únicament al territori valencià, sent la província limítrofa amb les 
comunitats de Múrcia i Castella-la Manxa, prenent com a base els estudis realitzats per la Universitat 
d'Alacant en 2015, dirigits per Armando Ortuño, i que es van remetre des de l'Ajuntament a 
Conselleria en 2015. 

QUART.- Donar trasllat a Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat de la 
Generalitat Valenciana i al Ministeri de Foment del present acord." 

 
Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre qui reitera l'exposat i expressa 
que votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Sempere qui indica que votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina qui manifesta que votarà a favor. 
 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels dotze regidors presents, acorda 
aprovar aquest punt. 
 
 
9) Sol.licitud de participació en la convocatòria d e subvencions de la Excma. Diputació 
Provincial d’Alacant per al pla “Planifica” Pla d’I nversions i Finançament en infraestructures de 
la Província d’Alacant (Pla Provincial de Cooperaci ó a les Obres i Servicis de Competència 
Municipal 2020-2023).  
 

Dictamen de la Comissió Especial de Comptes, Hisend a, Urbanisme i Cultura de 20 
de juliol de 2020 
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La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Urbanisme i Cultura de data 20 de juny de 2020 ha 
dictaminat favorablement, per unanimitat de tots els membres, la següent proposta d'acord: 
 
Vista la publicació en el Butlletí Oficial de la Província d'Alacant, núm 81 de data 30 d'abril de 2020, 
de les Bases que regeixen la “Convocatòria de Subvencions de l'Excma. Diputació Provincial 
d'Alacant per al Pla Provincial de Cooperació a les Obres i Serveis de Competència Municipal durant 
el quadrienni 2020-2023”. 
 
Es proposa a la Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Urbanisme i Cultura que dictamine 
favorablement, per a la seua posterior aprovació plenària, l'adopció del següent acord: 
 
Que a l'empara de la convocatòria efectuada per l'Excma. Diputació Provincial d'Alacant i conforme al 
procediment legalment establit, s'acorde: 
 
 
Primer : Presentar les sol·licituds que a continuació es detallen: 
 
 

 
 

ORDRE 
PRIORITAT 

 
SOL·LICITUD INVERSIÓ (1) 

IMPORT 
TOTAL 

OBRA (3) 

EJEC. 
DIP./AYTO. 

(5) 

CODI LINIA 
D’ACTUACIÓ (7)  

 
SOL·LICITUD REDACCIÓ PROJECTE (2)  

IMPORT 
RED. 

PROJ. (4) 

RED. 
PROJ. 

DIP./AYTO. 
(6) 

 
DENOMINACIÓ LÍNiA 

D’ACTUACIÓ (7)  

 
 
 

1 

Adecuació integral del Poliesportiu Municipal de 
Banyeres de Mariola 

359.416,28 269.562,21 3421 

    

 
 
 

2 

Rehabilitació i adecuació d’edifici nou Ajuntament 620.338,39 465.253,79 9331 

    

  
TOTALS … 

979.754,67 734.816,00  

 
 
Segon : Posar en coneixement de la Diputació d'Alacant el COMPROMÍS FORMAL EXPRÉS de 
contribuir amb l'aportació municipal detallada en el quadre següent per a cadascuna de les inversions 
sol·licitades, tenint en compte que la subvenció provincial no supera l'import màxim subvencionable: 
 
 

 
 
 

ORDRE 
PRIORITAT 

 
SOL·LICITUD INVERSIÓ (1) 

 
IMPORT 
OBRA (3)  

% SUBV. 
PROV. 

INICIAL (8)  

SUBV. 
PROV. 
OBRA 

(10) 

APORT. 
MUNIC. 

OBRA (12) 

 

SOL·LICITUD REDACCIÓ PROJECTE (2)  

 
IMPORT 

RED. 
PROY. (4) 

 
% APORT. 

MUNIC. 
INICIAL (9)  

SUBV. 
PROV. 
RED. 
PROJ. 
(11) 

APORT. 
MUNIC. 

RED. 
PROJ. 

(13) 
 
 

1 

Adecuació integral del Poliesportiu Municipal de 
Banyeres de Mariola 

359.416,28 75 269.562,21 89.854,07 

     

 
 
 

Rehabilitació i adecuació d’edifici nou Ajuntament 620.338,39 75 465.253,79 155.084,60 
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2      

 TOTALS … 
979.754,67  734.816,00 244.938,67 

 
 
D'igual forma, aquest Ajuntament es compromet a assumir la part no subvencionada per la Diputació 
d'Alacant, d'aquelles incidències que sorgisquen durant l'execució de les obres, i que suposen un 
major cost sobre aquesta, compromís que en el present cas serà igual al: 
 
- 25% del cost d'aquesta incidència, en tractar-se d'inversions executades per la Diputació d'Alacant 
per a un municipi de 7.068 habitants (segons la Base 6a.6), en el cas de l'obra “Rehabilitació i 
adequació d'edifici per a nou Ajuntament” 
 
- 100% del cost d'aquesta incidència, en tractar-se d'inversions executades pel propi Ajuntament, en 
el cas de l'obra “Adequació integral del Poliesportiu Municipal de Banyeres de Mariola”. 
 
Tercer : Que siguen admeses a tràmit les sol·licituds de subvenció ressenyades, així com la 
documentació que s'adjunta conforme les bases que regeixen la convocatòria pública efectuada. 
 
 

Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre qui exposa que el 
projecte d'adequació del poliesportiu ja es va plantejar en l'anterior convocatòria però va haver de ser 
retirat perquè era més urgent la realització del Centre d'Alzheimer. 
El projecte de reforma del poliesportiu, inclourà diferents accions entre les quals destaquen el 
pavimentat de l'entorn del camp de futbol, la remodelació de les torres d'enllumenat i instal·lació d'un 
marcador elèctric, el desdoblament en dos de la pista “Valor”, millores en vestuaris, substitució de 
reixes metàl·liques de separació de pistes, millores en l'enllumenat del parc de calistenia i la reforma 
de finestres del pavelló d'esports i substitució de porta d'entrada, entre altres accions. 
Respecte al projecte de rehabilitació i adequació d'edifici per a nou ajuntament, en l'aprovació dels 
pressupostos ja es va comentar que s'estaven fent gestions per a l'adquisició de l'immoble de la 
mútua. 
És una realitat que l'actual edifici de l'ajuntament té una gran limitació d'espais, ja que tots els espais 
estan ocupats, la majoria compartits, amb cablejat i infraestructures electròniques obsoletes. 
A més amb la situació actual de mesures de distanciament, les condicions de l'ajuntament fan que 
aquestes normes siguen de difícil compliment, així com l'atenció als ciutadans, un problema que es 
planteja diàriament. 
A més el Saló de Plens, s'usa per a tota sèrie de reunions i atenció al públic, sent utilitzat per tots els 
departaments. 
També s'han tancat zones comunes per a ser utilitzades com a despatxos. 
A més està també el fet que la normativa actual estableix que s'ha de garantir l'accessibilitat a les 
persones amb mobilitat reduïda, la qual cosa fa necessari la instal·lació d'un ascensor, la qual cosa és 
impossible en l'actual edifici, ja que que això suposaria l'eliminació d'algun departament en cada 
planta. 
Explica que en aquests moments s'està tramitant la compra de les dues plantes i golfa de l'edifici de 
la Mútua. 
En les bases del Pla Planifica s'indica que es pot presentar un projecte sobre un espai que encara 
estiga en tràmit d'adquisició. 
El projecte planteja la rehabilitació de la primera i segona planta, que podrien utilitzar-se de manera 
immediata. A més es construiria una altra planta i la coberta corresponent, quedant aquesta última 
buida per a habilitar-se en el futur. 
L'edifici compliria amb els requisits d'accessibilitat requerits amb la instal·lació d'un ascensor i a més 
es dissenyaria amb sistemes d'eficiència energètica que inclourien un recuperador de fred calor que 
suposaria un estalvi energètic del 40%, respecte al consum de l'edifici actual. 
Per tot l'exposat, el Grup Municipal Compromís, votarà a favor. 
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Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Sempere qui indica que el 
projecte del poliesportiu es presente en l'anterior legislatura, quan era regidor d'obres i serveis però 
van haver de renunciar a ell per a poder fer el Centre d'Alzheimer. 
Respecte al projecte del nou edifici de l'ajuntament creu que serà millor traslladar al personal allí, però 
té diverses preguntes que ja va plantejar en la comissió informativa com són la manera de fer la 
compra, el cost i ja se'ls va indicar que no anaven a fer cap crèdit. 
Per tot això, i perquè els dos projectes li semblen molt bons, el Grup Municipal Socialista votarà a 
favor. 
 

El Sr. Alcalde respon que estan en tràmit però l'import no arribarà a 275.000 euros i es farà la 
compra amb recursos propis sense necessitat de préstec. La venda la realitzen dues propietaris 
 

Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina qui manifesta que han 
rebut amb sorpresa el segon projecte, l'adquisició de l'edifici de la Mútua per a rehabilitar-lo i 
traslladar allí les oficines municipals. L'actual ajuntament es quedaria per a la celebració dels plens, 
assistència de serveis socials i actes protocol·laris. 
Diu que informen del cost de rehabilitació però no de l'adquisició de l'edifici, encara que acaba de 
contestar a això el Sr. Alcalde. 
Indica que han d'haver redactat una memòria i per a això treballar diversos mesos en el projecte. 
Pregunta si no haguera sigut l'ètic i normal exposar-ho a l'oposició molt abans per a valorar-ho i 
estudiar-ho. Els han informat del projecte en la comissió del 20 de juliol, per a votar-ho 3 dies després 
en el ple, sense temps per a reflexionar i sol·licitar opinió als ciutadans. És un “tragala” total i 
intolerable. 
Li diu a l'Alcalde que pregona el respecte a les formes i la transparència però no el practica i amb la 
seua majoria absoluta actua de manera dictatorial i totalitària amb menyspreu fa el Grup Popular i la 
seua labor d'oposició. 
El Grup Popular no pot votar en contra que es realitzen projectes per al municipi i més quan són 
finançats per la Diputació, i s'aprofita d'això d'una forma totalment reprotxable. 
Continua dient a l'alcalde que potser actua així per a veure si voten en contra i així airejar-lo en contra 
seua als quatre vents. 
Per la transcendència del projecte el seu grup pensa que haurien d'haver-lo consultat al poble, però 
no li ha importat la seua opinió. 
Planteja que aquesta inversió es podria haver fet en un auditori, que igual no s'haguera fet complet, 
però s'haguera avançat molt i en una altra etapa completar-lo. 
Malgrat tot l'exposat el Grup Municipal Popular, votarà a favor perquè no poden deixar perdre una 
subvenció tan important per al poble. 
 

El Sr. Alcalde respon que és cert que es va presentar el projecte en la comissió d'aquesta 
setmana però quan es van treballar els pressupostos 2020, a l'inici de l'any, hi havia una partida 
denominada inversió en adquisició d'immobles, i ja van plantejar que hi havia una reserva de diners 
perquè estaven fent gestions amb els propietaris de la mútua. Llavors hi havia predisposició per part 
d'un dels propietaris, però hi havia problema amb una propietària i per això no estava posat tot 
l'import. Per això li estranya que se sorprenga de la compra. 
Respecte al comentari que ha fet de l'actitud totalitària de Compromís, en fer aquest projecte i no un 
altre, li respon que pot preguntar als seus companys de partit, quan estaven en l'oposició, si els van 
comentar les actuacions que feia el Partit Popular quan governava. 
El Sr. Alcalde, pregunta al Sr. Molina, quan ha airejat per ací el seu vot en contra d'alguna proposta. 
L'Equip de Govern mai l'ha fet, ni ara ni en la legislatura anterior. 
Respecte a l'auditori, respon que el projecte presentat de l'edifici de l'ajuntament, és una necessitat 
real i diària. 
L'auditori també és necessari, i s'ha parlat d'això en el Consell de Cultura, per a anar avançant a poc 
a poc, però l'arquitecte municipal li ha dit que la construcció d'un auditori per a una capacitat d'unes 
800 persones tindria un cost d'uns dos milions d'euros. Per tant no es pot comparar 620.000 euros 
que es dedicaren al projecte de l'ajuntament amb dos milions d'euros. 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels dotze regidors presents, acorda 
aprovar aquest punt. 
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10) Despatxos extraordinaris.  
 
El Sr. Alcalde pregunta als portaveus dels diferents grups si existeix alguna cosa a tractar en aquest 
punt responent-li aquests que no. 
 
 
 
El Sr. Alcalde indica que des d'intervenció li han passat el següent informe: 
 

INFORME RESUM ANUAL DELS RESULTATS DEL CONTROL INTE RN (RICEL) 
 
Exercici: 2019 
 
Nom de l'entitat local: AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA 
 
1.Introducció Normativa: 
 
Articles 213 i 218 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Reial decret 424/2017, de 28 d'abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern en les entitats 
del Sector Públic Local. 
 
Resolució de 2 d'abril de 2020, de la Intervenció General de l'Administració de l'Estat per la qual 
s'estableixen les instruccions a les quals hauran d'ajustar-se el contingut estructura i format de 
l'informe resum, així com la sol·licitud l'informe previ a la resolució de discrepàncies i a la remissió 
d'informació comptable i informes d'auditoria de comptes anuals de les entitats del sector públic local. 
 
Règim de control: ordinari. 
 
2.Abast de l'informe resumeixen 
 
El control intern de la gestió econòmica d'aquesta Entitat relatiu a la funció Interventora, ho ha exercit 
el responsable de la Intervenció, funcionari de carrera de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola que 
exerceix el càrrec d'Interventor amb caràcter accidental des del 26 de març de 2004, havent realitzat 
la seua missió per si amb el suport de funcionaris afectes del seu departament, donant compte d'això 
en el present informe. 
 
A aquest efecte , l'Interventor que subscriu ha tingut, per al exercici de les seues funcions, lliure accés 
en qualsevol moment a totes les oficines, dependències i establiments de tota classe de la Corporació 
Municipal. 
 
El personal de les diferents Dependències i Serveis ha col·laborat amb la Intervenció per al millor 
compliment d'aquestes funcions quan ha sigut requerit. 
 
S'ha efectuat sobre l'Ajuntament de Banyeres de Mariola. 
 
 
3.Respecte al procediment de fiscalització i la funció interventora: 
 
La funció interventora s'ha dut a terme en la seua modalitat de fiscalització prèvia per al control de 
tots els actes, documents o expedients susceptibles de produir drets o obligacions de contingut 
econòmic o moviment de fons o valors durant l'exercici, per a comprovar que la seua gestió s'ha 
ajustat a les disposicions aplicables en cada cas. 
 
Es ressenya que, d'acord amb el que s'estableix en l'article 219 del Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, no estan sotmesos a intervenció prèvia les despeses que es facen efectius 
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mitjançant el sistema de bestretes de caixa fixa, els contractes menors i aquells que no excedisquen 
els 5.000,00 euros. Pel que respecta als contractes menors, han sigut comprovats també tots aquests 
els casos, sense detectar-se anomalia. Pel que fa a bestretes de caixa fixa, no ha sigut necessari 
fiscalitzar el seu procediment ni els seus comptes justificatius al no ser costum la utilització d'aquest 
sistema per la Corporació. 
 
Així mateix, amb caràcter previ, tal com s'ha indicat anteriorment, aquesta Intervenció ha comprovat 
en tots els casos l'existència de crèdit pressupostari i que el proposat era l'adequat a la naturalesa de 
la despesa o obligació que es proposava contraure. 
 
En els casos en els quals el crèdit pressupostari ha donat cobertura a despeses amb finançament 
afectat s'ha comprovat que els recursos que els financen són executius, la qual cosa s'ha acreditat 
amb l'efectiva materialització de l'ingrés o l'existència de documents fefaents que acrediten la seua 
efectivitat. 
 
Quan s'ha tractat de contraure compromisos de despeses de caràcter pluriennal s'ha comprovat, a 
més, si es compleix el preceptuat en l'article 174 del TRLRHL. S'ha considerat que el crèdit és 
adequat quan finança obligacions a contraure o nascudes i no prescrites a càrrec a la tresoreria de 
l'entitat local complint els requisits dels articles 172 i 176 del TRLRHL. 
 
S'ha comprovat, d'altra banda, que totes les obligacions o despeses s'han generat per òrgan 
competent, no havent-se observat cap cas en el qual s'haguera produït el contrari. 
 
En els expedients de formalització de contractes, l'anotació comptable de la fase D ha servit també de 
suport a la fiscalització favorable, no havent-se detectat l'execució de despeses sense cobertura 
contractual. 
 
S'ha revisat l'efectiu emplenament de la justificació de les subvencions atorgades per l'Ajuntament, 
així com les rebudes per la Corporació. 
 
D'igual forma no han sigut detectats acords que han sigut objecte d'objecció per aquesta Intervenció. 
 
Les obligacions o despeses sotmeses a la fiscalització i intervenció referits han sigut sotmesos a 
comprovació material, sempre que no han tingut la consideració de contractes menors. 
 
Respecte als ingressos s'ha comprovat que totes les autoliquidacions i liquidacions emeses ho han 
sigut d'acord als paràmetres establits en les diferents ordenances fiscals. 
 
4. Respecte al control permanent i financer: 
 
El control financer de l'activitat econòmic financera de l'Ajuntament s'ha exercit mitjançant un control 
permanent de verificació del compliment de la normativa i procediments aplicables als aspectes de la 
gestió econòmica i seguiment de l'execució pressupostària, així com la gestió i situació de la 
tresoreria. 
 
Aquesta gestió ha tingut com a objecte comprovar, de manera contínua, que el funcionament de la 
activitat econòmic financera del sector públic local s'ha ajustat a l'ordenament jurídic i als principis 
generals de bona gestió financera, amb la fi última de millorar la gestió en el seu aspecte econòmic, 
financer, patrimonial, pressupostari, comptable, organitzatiu i procedimental. 
 
A aquest efecte, s'han dut a terme, de manera especial, tècniques de control previ sobre la necessitat 
de la despesa, advertint de la situació de les diferents partides pressupostàries a les regidories 
responsables, en funció de la tipologia de la despesa. Es fa constar, en aquest sentit, l'ús d'eines de 
consulta de l'execució pressupostària i de gestió per a l'aplicació efectiva d'aquestes tècniques de 
control. 
 
S'ha comprovat la inexistència d'obligacions no comptabilitzades. 
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S'ha verificat el compliment d'una bona gestió financera, amb l'obtenció de resultats pressupostaris i 
romanents de tresoreria positius, entenent que es compleixen els principis d'eficiència, estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera en l'ús dels recursos públics locals. 
 
S'ha constatat l'exactitud dels arquejos mensuals i la correcta conciliació de la tresoreria amb els 
diferents comptes bancaris. 
 
Es fan constar les magnituds més significatives del Resultat Pressupostari i el Romanent de 
Tresoreria de l'exercici 2019: 
 
-Resultat Pressupostari: 280.806,34 euros. 
-Resultat Pressupostari ajustat: 880.319,56 euros. 
-Romanent de Tresoreria per a despeses generals: 5.144.376,03 euros. 
 
Es fa constar que no s'han realitzat auditories públiques durant l'exercici. 
 
5.Valoració de plans d'acció anteriors 
 
Es posa de manifest que no existeix cap valoració sobre accions realitzades amb esmena de 
deficiències o adopció de mesures correctores respecte a plans d'acció anteriors al no existir. 
 
6.Conclusions, recomanacions i possibles deficiències que requerisquen mesures correctores a 
través d'un pla d'acció. 
 
De l'expressat en aquest informe es desprén que no es requereix la formalització d'un Pla d'Acció que 
determine mesures adoptar per a esmenar febleses, deficiències, errors i incompliments, al no haver 
sigut detectats. 
 
Banyeres de Mariola a 17 de juliol de 2020. 
L'Interventor acctal. 
Signat Pedro Vilanova Mora 
 
 
11) Dació de compte:  
 
- Relació de decrets des del 13 de juny fins el 19 de juliol de 2020. 
 
Per secretaria s'adona dels decrets d'alcaldia dictats en el període comprés entre el 13 de juny de 
2020 fins al 19 de juliol de 2020, tots dos inclusivament. 
 
La corporació queda assabentada. 
 
12) Precs i preguntes.  
 
El Sr. Alcalde pregunta si algú té alguna pregunta o algun prec. 
 
 
Intervé el Sr. Sempere, portaveu del Grup Municipal Socialista per a fer diversos precs i preguntes: 
 
• Pregunta per l'estat de l'edifici Mariola. 
El Sr. Alcalde respon que fins que no s'han tret tots els enderrocs no s'ha pogut iniciar la tramitació 
perquè així ho exigia l'asseguradora. Aquesta mateixa setmana s'ha rebut un escrit de l'asseguradora 
indicant que es faran càrrec. 
Falta acabar de quadrar la quantia econòmica, perquè fins que no es tinga no es pot fer la licitació de 
les obres. 
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• Han rebut queixes que en el poliesportiu està fent-se ús de pistes de bàsquet, pàdel i el triatló també 
està fent ús d'instal·lacions, en canvi alguns esportistes de futbol volgueren fer ús del camp i no li ho 
permeten. 
 
 
 
El Sr. Alcalde respon que es pot fer ús, s'han fet els campus de U. Esportiva i del Promeses. Però cal 
tindre en compte que es poden utilitzar per a fer entrenaments tàctils i tècnics, evitant el contacte més 
directe. Conforme a l'última resolució si no es pot guardar la distància cal utilitzar màscara, i jugar un 
partit amb ella no és saludable. S'ha optat per la prevenció. 
La resta d'esports que ha esmentat ja estaven autoritzats per la normativa perquè juguen en camps 
diferents, no hi ha contacte directe. 
Les escoles de triatló funcionen de diferent forma, igual que ho faran en els col·legis, formant grups 
reduïts, denominats família o bambolla. En aquests casos, com es tracta de persones que conviuen 
poden jugar sense màscara, però sense relacionar-se amb altres grups. Si ho fan han d'usar la 
màscara. 
 
• Prega que el semàfor que ha estat en ambre en l'av. Ramón y Cajal, intersecció amb av. 9 
d’octubre, seguisca així ja que s'agilita molt la circulació i no s'ha produït cap incident el temps que ha 
estat així. 
 
El Sr. Alcalde respon que tots els anys a l'agost es deixa en ambre i enguany s'ha fet la prova al juliol 
per a veure com a resulta. 
 
El Sr. Miró, regidor delegat de seguretat i trànsit, indica que la dificultat està en la incorporació dels 
veïns de la cl. La Pau però en principi si es va a la velocitat adequada no ha d'haver-hi problemes 
perquè la visibilitat és bona. 
 
Pren la paraula el Sr. Molina, portaveu del Grup Municipar Popular per a fer diversos precs i 
preguntes:  
 
• En el Consell d'Indústria, els van informar que hi hauria un període de prova de 4 mesos del 
pàrquing de camions, per a així preparar una ordenança adequada per a la utilització del mateix i que 
hi havia un total de 14 aparcaments per a empreses de Banyeres després d'haver fet un sorteig entre 
aquestes. Les 21 restants serien per a transportistes de fora. 
L'aparcament estaria vigilat i tindrien intenció de cobrar pels serveis prestats. 
Prega que hi haja un lavabo amb dutxa perquè els transportistes puguen endreçar-se, papereres i 
algun contenidor de fem, així com algun lloc d'ombra amb taules per a poder descansar i menjar. 
D'aqueixa manera tindria sentit que cobraren per la utilització de l'aparcament. 
 
Respon la Sra. Revert, regidora delegada d'indústria aclarint que el nombre d'aparcaments són 20 en 
total i la meitat aproximadament seran per a transportistes de Banyeres. 
Indica també que el tema de papereres i contenidors ja està en marxa. Respecte a tancar 
l'aparcament i posar més serveis com lavabos, safareig de cotxes i altres, es faria més endavant quan 
haja pressuposat. 
Estan en període de prova i estudiant ordenances, en uns mesos es valorarà tot. 
 
• Alguns usuaris de la piscina i del poliesportiu els han informat de la falta de neteja que hi ha, com a 
papereres plenes, andròmines en l'exterior dels nous lavabos, acumulació de males herbes, els 
lavabos de la piscina estan amb pèls molts dies i en ells s'ha d'actuar com a marca el protocol del 
COVID fent una desinfecció cada poc temps. 
Prega al Sr. Alcalde que vaja de tant en tant al poliesportiu a comprovar si es compleix el protocol que 
coneix bé. 
 
El Sr. Alcalde, respon que va al poliesportiu, almenys cinc dies a la setmana a diferents instal·lacions. 
Al tema de la piscina no diu que la neteja no siga l'adequada, però els lavabos de la piscina li 
estranya perquè estan tancats i els usuaris no poden accedir a canviar-se, tan sols si hi ha una 
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urgència demanen la clau i a continuació es desinfecten, encara que és possible que en algun 
moment haja entrat algú sense que s'haja desinfectat. 
Les papereres es buiden dilluns, dimarts i dimecres. Pot ocórrer que les hagen vistes plenes al matí 
que no hi ha conserge perquè a la vesprada les buiden. 
 
• Prega que seguisquen amb l'actuació que es va fer fa uns anys acabant la reconstrucció dels 
marges del camí que va dels Creus a la carretera de Villena, ja que s'ha incrementat molt de trànsit i 
han rebut queixes de veïns, així s'evitarien accidents no desitjats i molèsties als usuaris. 
 
El Sr. Martínez, regidor delegat d'obres, indica que té diversos pressupostos però les subvencions 
s'han paralitzat pel COVID i no s'ha pogut fer però ho tenen previst. 
 
• Prega si poden acurtar els terminis per a la recollida de contenidors de reciclatge com el cartó i 
plàstic, ja que quan vénen a recollir-ho es troben a vessar i a més amb bosses i cartó fora dels 
contenidors perquè estan plens, causant un efecte molt dolent, anti salubre, i visual per al poble. 
 
La Sra. Revert, regidora delegada de residus urbans, indica que afortunadament cada vegada es 
recicla més i és cert que hi ha punts on s'ha intensificat, i han demanat reforços. Però el que passa és 
que els reforços són molt cars, i ja que s'implantarà prompte el sistema porta a porta, han considerat 
millor incrementar la neteja i no posar nous punts de contenidors. 
 
• Exposa que diumenge passat van visitar la zona d'acampada, Molí l’Ombria i estava a vessar de 
gent i l'encarregat de la mateixa desbordat. Hi havia gent banyant-se en el riu i la majoria de visitants 
sense màscara. 
Considera que s'ha de procurar donar una bona imatge perquè no vaja en perjudici de la població. 
Si l'encarregat està desbordat i no té suport, caldrà posar-li un ajudant o bé contractar un guarda de 
seguretat perquè es complisquen les normes. 
Una persona va cridar a la policia i es va normalitzar la situació, però tan sols mentre va haver-hi 
presència policial. 
Prega que ho tinga en compte i adopten una solució. 
 
La Sra. Ferre, regidora delegada de la zona d'acampada, respon que ja es va posar una persona de 
reforç i a més de l'entrada s'entrega un adhesiu que han de portar els visitants per a controlar 
l'aforament. 
El 25 de juny, van cridar a la Conferència Hidrogràfica del Jucar i allí els van dir que era competència 
municipal prohibir o no el bany en el riu. Des de l'equip municipal es va decidir prohibir el bany perquè 
no es podia garantir la no propagació del virus. 
La policia local també passa una vegada al matí i una altra a la vesprada. 
Per part de l'ajuntament s'han adoptat totes les mesures però és responsabilitat de la ciutadania el 
seu compliment. 
 
• Pregunta al Sr. Martínez si van consultar a algun directiu del Banyeres UE, quan van construir el 
lavabo que hi ha al costat del camp de futbol perquè al seu parer s'ha fet unisex, però no saben qui ho 
utilitzarà, no li veuen massa profit. 
 
El Sr. Martinez, regidor delegat d'obres, indica que el lavabo, s'ha fet més que res per al públic perquè 
havien d'entrar als vestuaris si el bar estava tancat i perquè hi haguera accessibilitat per a cadira de 
rodes. A més es va fer a petició dels clubs. 
 
• En una Junta de Govern Local de setembre de 2019, els van dir que els vehicles que baixen pel 
carrer Montcabrer ho fan a molta velocitat, i que ha de senyalitzar-se la zona. 
Contesten que se senyalitzarà la zona, la urbanització de la Pedrera, pregunta si han realitzat alguna 
actuació en la zona. 
 
El Sr. Miró, regidor delegat de seguretat i trànsit, indica que respondrà en el pròxim Ple. 
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• Al maig de 2019, també van veure un escrit d'un veí que proposava que els carrers, Sant Jaume, 
Felip IV i Reconquesta foren per als vianants, i van donar trasllat de l'escrit al regidor de trànsit i a la 
policia local perquè estudiara eixa opció. Han fet ja l'estudi? 
 
El Sr. Miró, regidor delegat de seguretat i trànsit, indica que s'està realitzant. 
 
• Pregunta quan està prevista l'obertura del nou centre d'Alzheimer ja que fa uns mesos que es va 
donar per finalitzada l'obra. 
 
El Sr. Alcalde, respon que faltava que Conselleria donara l'homologació de l'espai per al seu ús. Quan 
van vindre per a fer la inspecció van detectar una deficiència minúscula, que s'esmenarà, es tracta de 
l'entrada, que volen que l'espai siga més ampli. Una vegada esmenat ho homologaran. 
 
• Pregunta per què s'ha autoritzat a SAPESA a utilitzar desbrossadores i bufadores de l'ajuntament 
des del de juny al 10 d'agost. 
 
El Sr. Alcalde li respon que la segona brigada que es va contractar per a esbrossar va ser a través de 
SAPESA i es va arribar amb ells a l'acord que si l'ajuntament cedia la maquinària que tenia 
disponible, el cost seria menor. 
 
• Els han informat els veïns del camí de la Marjal que van recollir signatures i les van presentar per 
registre d'entrada, per a veure si podien arreglar aquest camí. 
Els van respondre que ho anaven a estudiar i que si no es podia fer tot alhora es faria en dues o tres 
vegades i ho inclourien en els pressupostos, però es queixen perquè ja no han rebut més informació. 
 
El Sr. Martínez, regidor delegat d'obres, respon que des de fa molts anys, en Banyeres, l'arranjament 
dels camins es fa al 50%, per tant els van dir als veïns que portaren un pressupost, i contestarien i no 
han portat res. 
 
• Han vist en facebook una pregunta d'una ciutadana que pregunta per què quan estaven confinats 
desinfectaven el poble i ara que es pot eixir ja no ho fan. Diu que ell també es fa aqueixa pregunta. 
 
El Sr. Alcalde, respon que llavors hi havia alguns casos i era necessari però en aquest moment no hi 
ha cap cas. 
La Sra. Revert, regidora delegada de neteja, indica que ara que la gent està pel carrer, realitzar la 
neteja seria prou complicat, i ara el poble es troba en un moment d'estabilitat que no requereix 
aqueixa desinfecció tan a fons. 
Banyeres va ser una de les primeres poblacions a sol·licitar la desinfecció i ella no dubtaria a tornar a 
fer-ho en cas que fóra necessari. La salubritat i neteja diària es mantenen. 
 
Abans de finalitzar la sessió, el Sr. Alcalde vol fer un aclariment a l'observació que va fer el Portaveu 
del Grup Municipal Socialista, en l'anterior Ple, que no s'havia tingut en compte la igualtat en la 
contractació de les brigades de desbrossament. Aclareix que la igualtat general de l'ajuntament queda 
compensada ja que enguany en els programes EMPUJU i EMCUJU, totes les contractacions van ser 
de dones. 
 
I no havent-hi més assumptes de què tractar, pel Sr . Alcalde-President es tanca la sessió, sent 
les 21.40 hores, de tot la qual cosa jo, el Secreta ri, en done fe. 
 
 

L'ALCALDE       EL SECRETARI 
 


